
Sametová revoluce na ZŠ Zaječí

Mgr. Milan Strmiska

U příležitosti třicátého výročí sametové revo-
luce se naše základní škola proměnila v místa, 
na nichž se odehrávaly události konce roku 1989. 
V rámci projektového dne v pátek 15. listopadu 
měli žáci druhého stupně a páté třídy možnost 
prožít na vlastní kůži jednu z nejvýznamnějších 
událostí novodobých českých dějin.
V rámci celodenní akce bylo úkolem tříčlen-
ných týmů najít jednadvacet po celé škole po-
schovávaných krabiček, které obsahovaly části 
textu shrnujícího události sametové revoluce. 
Tyto části následně musely složit a podle textu 
vyluštit závěrečnou křížovku. Samotné hle-
dání ale nebylo jen tak. Během plnění úkolu 
se žáci pohybovali po významných místech 
sametové  revoluce: Albertově, Václavském 
náměstí nebo Národní třídě. Zavítat ale mohli 
také k hrobu Jana Opletala, do Činoherního 
klubu či dokonce do sídla Ústředního výboru 
Komunistické strany Československa. Mezi 
údernými socialistickými hesly i transparenty 
protivládních demonstrantů měli možnost ko-
munikovat s významnými osobnostmi obou 
táborů, které hráli někteří z žáků osmé a deváté 
třídy. Hledání krabiček jim také komplikovali 
příslušníci STB, VB a Lidových milicí, jejichž 
úkolem bylo rozhánět demonstrace a zadržovat 
protestující. Kromě toho si naši žáci také mohli 
vyzkoušet obchodovat s vekslákem a následně si 
vystát frontu v Tuzexu, aby za pracně získané 

bony získali výhody v řešení úkolu. Vydaře-
nou rekonstrukci sametové revoluce nakonec, 
poté co většina týmů splnila zadání, zakončil 
svým projevem k úspěšným demonstrantům 
nový československý prezident Václav Havel 
ztvárněný Nikolasem Havlenou.
Velké poděkování za celou akci patří organi-
začnímu týmu z řad žáků osmé a deváté třídy, 
kteří vše potřebné připravili a následně skvěle 
sehráli své role v tomto interaktivním divadle, 
a rovněž všem učitelům, kteří se do akce zapojili 
převážně v rolích bezpečnostních složek státu.
Vítězem hry se stala trojice Karel Ptačovský, 
Tomáš Barvík (oba 8. třída), Tomáš Damborský 
(5. třída). Druhé místo obsadili Milan Lukeš, 
Vojtěch Vašák a Marek Hrobař (všichni 8. třída) 
a třetí skončili Miloš Mikulica, Filip Foretta 
a Daniel Strýček (všichni 9. třída).

A kdo byli herci a organizátoři akce?
Z řad žáků: Nikolas Havlena  (Václav Ha-

vel), Natálie Macálková (Jan Patočka), Ondřej 
Hassmann (Gustáv Husák), Monika Brandeiská 
(Miloš Jakeš), Tereza Přibylová (Ladislav Ada-
mec), Izabela Stojanova (zmlácený chartista), 
Filip Konečný (vedoucí Tuzexu), Ivona Líbalová 
(Marta Kubišová), Vanessa Robošová (Jiskřička).
Z řad učitelů: Klára Vymazalová (agent STB), 
Milan Strmiska (příslušník Lidových milicí 
František Studihrad), Alena Blanářová (přísluš-
ník pohotovostního pluku VB), Tereza Gladko-
vová (vekslák), Lenka Němetzová (příslušník 
VB), Alena Harmáčková (soudružka učitelka), 
Marie Šmídová (chartista).
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Vzpomínka na revoluci

Jaroslav Nosräti

Letošní rok je ve znamení třicátého vý-
ročí sametové revoluce. Jen velice matně 
se pokouším rozpomenout na události 
tenkrát u nás v Zaječí. Třicet let je samo 
o sobě docela dost, a také slet událostí 
byl  tehdy velice  rychlý a vzpomínky 
mám rozmazané jako z rychlíku. Začalo 
to docela nevině, odpadl nám basket ve 
školní tělocvičně, prý se v Praze něco 
děje. Se Zdenkou jsme pak dělali plakáty 
a lepili je po dědině. Bylo to něco nové-

ho, nepoznaného, moci naráz svobodně 
napsat co Vás trápí. A pak už to šlo ráz 
na ráz, všude se začali dávat dohromady 
neznámí a docela rozdílní lidé, v tom je 
asi  to kouzlo okamžiku. Považte paní 
Hlávková, Alena Polášková, František 
Šipr společně s mládežníky Dankem 
Robošem a mnou, pět revolucionářů, co 
u nás v kuchyni založili OF Zaječí. Dali 
jsme dohromady programové prohlášení, 
v kinosále  jsme začali pořádat vášni-
vé schůze, volili se noví zástupci obce 
a školy. Byla to divoká doba, a když se 
tak člověk ohlédne, musí se tomu usmát. 
Jak moc jsme tenkrát věřili, že změníme 
tehdejší svět. Dnes už víme, že se ne 
vše povedlo podle našich představ, jsme 
ale svobodný a dobře prosperující stát 
a zbytek už je na těch „našich mladých“. 
Když  je vidím,  tak sice o  tom trochu 
pochybuji, ale znáte to, pak přijde síla 
okamžiku a je všechno jinak.
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První byly betlémy, vánoční stromeček přišel 
o hodně později

Lidka Létalová

Za vlády císaře Augusta vyšlo nařízení o sčítání všeho lidu na 
světě. Každý se musel dát zapsat ve svém městě. Také Josef se vy-
dal z města Nazareta do města Davidova, které se nazývá Betlém. 
Do Betléma proto, že byl z domu a rodu Davidova a tam se musel 
i s Marií dát zapsat. Když na Marii přišla její hodinka, porodila 
synáčka, zavinula jej do pleny a uložila do jesliček ve chlévě, neboť 
ve městě při sčítání lidu nebylo kde se ubytovat. V tom čase dleli 
pastýři pod širým nebem, v noci se střídali u ohně a náhle se u nich 
zjevil anděl, který pravil: „Zvěstuji vám novinu, která bude radostí 
pro všechen lid. Dnes se vám narodil Spasitel, Kristus Pán v městě 
Davidově. Toto vám bude znamením - naleznete děťátko v plenkách 
položené do jeslí.“ Užaslí pastýři putovali do Betléma, přesvědčit se 
a opravdu nalezli ve stáji Josefa, Marii i děťátko ležící v jesličkách, 
pokřtěné jménem Ježíš. Pastýři rodičům vypověděli, co jim bylo 
andělem o jejich synovi řečeno.
Zvěsti o narození Spasitele se rozlétly světem. Z východu přišli 
tři mudrcové a ptali se: „Kde je ten právě narozený Spasitel, neboť 
jsme viděli jeho hvězdu na východě a přišli jsme se mu poklonit.“ 
Betlémská hvězda je však vedla až do místa, ve kterém uviděli Marii 
i s dítětem. Padli na zem, klaněli se mu a obětovali své přinesené 
dary - zlato, kadidlo a myrhu…
Příběh o narození Ježíška si  lidé 
předávali  z  pokolení  na  pokolení. 
V roce 1223 se vracel mnich František 
z Assissi, zakladatel řádu františkánů, 
z návštěvy Betléma. Ve vesnici Grecia 
se účastnil slavnosti narození Páně. 
Napadlo ho vytvořit pro věřící věrný 
obraz události narození. Objevil na 
kopci jeskyni, kterou dal upravit jako 
betlémskou stáj s jesličkami i s živým 
oslíkem. Celý kopec k  jeskyni byl 
ozářen svítilnami a loučemi, kterými 
si vesničané svítili na cestu. O půl noci 
odsloužil František z Assissi slavnost-
ní půlnoční mši. Tím vlastně založil 
tradici stavění betlémů a půlnočních 
mší.
První doložený betlém v českých 
zemích byl zaznamenán v jezuitském 
kostele v Praze roku 1560. Jezuité se 

zasloužili o šíření betlémů i v jiných českých a moravských městech. 
Roku 1751 zakázala Marie Terezie stavění betlémů a předvádění 
vánočních her v kostelích. Téhož názoru byl i její syn Josef ll. Ozna-
čili zvyk za dětinský a církve nedůstojný. Zákaz betlémů se týkal 
i soukromých domů, kde si lidé sami, podle své inspirace, betlémy 
tvořili. Tam bylo těžší zákaz kontrolovat.
A kdy se v českých domovech objevil první vánoční stromeček? 
Bylo to v Praze roku 1812 u režiséra a ředitele Stavovského divadla 
Jana Karla Leibicha, rodáka z německé Mohuče. Napadlo ho na 
Vánoce toho roku překvapit své přátele zvykem, který vídal jako 
mladý, když kočoval s hereckou společností po Německu. Dal in-
stalovat na svém zámečku Ztracená Varta v Praze, uprostřed sálu 
vánoční stromeček. Tím se začal stávat vánoční stromeček součástí 
vánočních svátků. Z počátku, spíše dlouhá desetiletí byl výsadou 
bohatých, zámožných rodin. Až po druhé světové válce se pomalu 
stával dostupnější téměř všem.
Ať už se rozhodnete pro betlém, vánoční stromeček, anebo si je-
nom nazdobíte čerstvě přinesenou voňavou větvičku z lesa, záleží 
jenom na vás. Hlavně nezapomínejte že, Vánoce jsou svátky klidu, 
pokoje a lásky k bližnímu. Tak to cítila i Matka Tereza. Zde jeden 
z jejích odkazů:

„Mnoho lidí na světě zoufale touží po kousku chleba, ale mnohem 
více je těch, kdo zoufale touží po malém kousku lásky.“

Setkání u Kapličky po jedenácté

Lidka Létalová

V parný předvečer tohoto setkání, kdy teplota ve stínu překračovala 
30 stupňů, jsme vítali na zatažené obloze déšť s nadějí na závlahu, 
už tak vyprahlých zahrad, ale i s obavou průtrže mračen. Tu jsme si 
zažili alespoň my, na Dlážděné ulici v červnu, v podobě zatopených 
sklepních prostor našich domů, kam musel být přivolán na pomoc 
i Hasičský záchranný sbor se svojí technikou. Tentokrát se naštěstí 
nic podobného nestalo. Svěží déšť spláchl z cest a ulic prach, vy-
čistil se vzduch a nedělní ráno nás přivítalo s radostnou náladou na 
nadcházející slavnostní odpoledne.
Každý ročník Svatovavřinecké neděle se něčím liší. Počáteční 
ročníky se vyznačovaly soutěží o nejchutnější koláček, další ročník 
byl spojen s oslavou 100 let od vysvěcení místního kostela sv. Jana 
Křtitele. Loňský ročník, a to jubilejní desátý, proběhl v duchu nepsa-
ného loučení s touto pěknou tradicí. Český svaz zahrádkářů, který 
uvedl v život Svatovavřineckou neděli, ukončil v tomto roce po mnoha 
letech svoji činnost. Nebudou Zahrádkáři - organizátoři, nebude 
setkávání u Kapličky sv. Floriana, šířilo se mezi občany. V mnoha 

lidech proběhl 10. ročník se smutným pocitem, jaká že je to škoda, 
že Svatovavřinecké setkávání končí. Nebylo možné si nevšimnout, 
že i tváře Zahrádkářů - organizátorů byly víc smutné než veselé.
Uběhl rok. No a rok je dlouhá doba, za kterou mnozí přehodnotí 
svá rozhodnutí. Rozhodla se i paní starostka Jana Hasilíková, která 
je hrdá na tuto tradici, miluje ji a bylo by jí líto, kdyby občané Zaječí 
o možnost setkávání pod vzrostlými lípami, při zpěvu moravských 
písniček, přišli. Cítila, že tradici nelze jen tak ukončit. A tak se 
v poštovních schránkách, k našemu překvapení, objevily pozvánky 
Obecního úřadu k účasti na již 11. ročník Svatovavřinecké neděle.
Je neděle 11. srpna a od Kapličky sv. Floriana se do okolí rozlétají 
první  tóny známé písničky:, Po kalíšku, po kalíšku, po kalíšku 
dáme, pak si zazpíváme, po kalíšku, po kalíšku…“ Do „kalíšku“, 
ale myslím tím do „štampelky“, nám přišli nalévat členové výboru 
již zaniklé organizace Čes. svazu zahrádkářů. Myslím si, že i jim 
za těch deset let přirostla Svatovavřinecká neděle k srdci Jistě rádi 
přijali roli hostitelů, bez kterých by to prostě nebylo ono. V čele 
s dlouholetým předsedou ČSZ Zdeňkem Křivánkem, dále Olinem 
Brožkem, Danielem Krčkou, Františkem Hanákem, zaujali neod-
myslitelně a právem jejich místa. Opásali modré zástěry, líce jim 
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zrůžověly, zářící oči a úsměv je neopouštěl. Jestli  to bylo radostí 
v příjemné společnosti, anebo výbornými víny, která darovali místní 
vinaři pro všechny příchozí, nevím. Zeptám se příště, neboť jsem 
si především přišla užít nádhernou hudbu a zpěv Mužáků z Ladné. 
Doprovázela je už druhým rokem cimbálová muzika Vergariovci, 
složená z mladých nadšených muzikantů. Je až neskutečné, že v době 
internetu a jiných sociálních medií, na kterých mladí lidé doslova visí, 
se najdou tací, kteří se věnují hraní a zpěvu našich moravských písní 
a tím zachovávají tradici pro další pokolení. Tito mladí hudebníci 
vám svým vystoupením nalijí do krve tolik životní síly a radosti, že 
je prostě hřích si je nevyslechnout. Vyzařuje z nich tolik optimismu 
a potěšení ze zpěvu a hraní, se kterým se hned tak nesetkáte. To 
se prostě musí prožít na vlastní kůži, to nelze jen tak převyprávět. 
Cítili jsme to všichni a třeba taková paní Milada Tomková, která 
nosí na svém hřbetu už devět křížků (jak se u nás říká), byla touto 
atmosférou tak nadšena, že se nám hned svěřila se svými pocity: „ 
Mně se tu tak líbí, mně je tu tak dobře mezi lidma a jsu ráda, že tu 
možu byt! „ Není to krásné a srdečné vyjádření? Takové nádherné 
pocity máme všichni, kdož se každoročně u Kapličky sv. Floriana 
setkáváme. A nejen my. Mezi námi místními se proplétali i turisté, 
kteří pobývali v tom čase zrovna v Zaječí. Byli uneseni, jakou máme 
ve vesnici krásnou slavnost, vše si fotili, pokoštovali, pozpívali s námi 
a těšili se, jak budou doma vyprávět, co zažili na Moravě. Říká se, že 
v Praze je draze, ale podle těchto natěšených turistů možno doplnit 
- v Praze je draze, na Moravě blaze! Působilo to na ně, jako by nám 
padaly do úst pečení holuby. Oni totiž nevědí, co se ještě na Moravě 
říká: „ Kdo chce slopat, mosí kopat!“ A takové posezení u pohárku 
je odměnou po celoroční práci ve vinohradě.
„Zasvítil měsíc nad huménko, padla mně bolest na srdénko…“ byla 
jedna z posledních písniček, které jsme zpívali. Všem nám padla 
bolest na srdénka, že letošní setkání končí. Paní starostka vytřepala 

z krabic už jenom drobky z koláčků, které do posledního nabízela 
a po kterých se jen zaprášilo.
Pak se ujala slova, poděkovala muzikantům a zpěvákům, spo-

luobčanům i dárcům vín. Potleskem a rozzářenými úsměvy jsme 
děkovali i my.
Muzikanti naladili závěrečnou písničku a to si každoročně nenechá 
ujít Mirek Petrla. Tak jak rád zpívá, tak si i rád zacifruje a strhl tím 
i vedle mne stojícího Karla Krčmaře, známého to zpěváka „Mužáků“. 
V kruhu nadšených zpívajících předvedli to, z čeho by si měli brát 
vzor mladší ročníky. Tím tak udělali poslední tečku za „Jedenáctou 
Svatovavřineckou nedělí“ u Kapličky sv. Floriana.
Vracím se domů v příjemné náladě, která by se dala vyjádřit slovy 
písně, kterou zpíval brněnský zpěvák Bob Frídl:
„…Dobře tu bývalo, dobře tu bude, rodí se vínečko bílé i rudé. Žije 
tu písnička nová i stará od Starého Města až do Kyjova.“

Vážení spoluobčané, je období adventu, blíží se Vánoce a konec 
kalendářního roku. Přeji Vám, abyste alespoň v době těchto 
svátků na chvilku zpomalili způsob svého života, abyste svátky 
strávili v kruhu svých nejbližších, abyste byli šťastni, spokojeni, 
naplněni vnitřní harmonií a pohodou.
Za zastupitele obce a zaměstnance obecního úřadu Vám do no-
vého roku přeji hlavně pevné zdraví a spokojenost.

Jana Hasilíková - starostka

Informace z radnice

František Dobeš

V rámci schváleného rozpočtu obce pro rok 2020 připravujeme 
především dokončit celkovou rekonstrukci budovy sokolovny a to 
nejpozději do poloviny roku, tak aby ještě před letními prázdninami 
mohla být slavnostně uvedena do užívání a připravena na konání 
kulturních a společenských akcí v naší obci. V příštím roce bude 
rovněž dokončena i realizace tzv. Labutího jezírka ve „Vrbičkách“ 
pod ulicí Vinařskou a revitalizace – vyčištění - Zaječího potoka.
Z hlavních investičních staveb bychom rádi hned na jaře zahájili 
celkovou rekonstrukci dešťové kanalizace v ulici Školní, která je na 
mnoha místech ve velmi špatném stavu a následně provedli celoploš-
nou opravu vozovky a doplnění dalších zpevněných parkovacích 
míst v horní části této ulice u školy a před kostelem. Dále pak ve 
spolupráci se SÚS Jihomoravského kraje postupnou rekonstrukci 
ulice Hlavní, na níž se bude obec částečně podílet na nové dešťové 
kanalizaci a na chodnících. Stavební práce na vozovce budou hrazeny 
z rozpočtu Jihomoravského kraje.
Dále plánujeme zajistit zpracování projektů rekonstrukce ulice 

Dlážděné, cyklostezky k Majáku, projektu bezbariérového vstupu 

do základní školy, projektu rekonstrukce tělocvičny a budovy Sed-
mého nebe.

Opětovně bych některé z Vás chtěl jménem všech zastupitelů 
také požádat o zajištění přepojení všech odpadních vod z Vašich 
nemovitostí do nové splaškové kanalizace. I nadále jsou do pů-
vodní dešťové stoky vypouštěny přepady ze starých jímek a to 
vše vytéká do nových příkopových tvárnic podél ulice Hlavní 
směrem na Nové Mlýny a do čištěného Zaječího potoka.
Tato již mnohokrát opakovaná výzva všem, kteří se doposud ne-
připojili má své již zcela konkrétni důvody. Na základě provedené 
kontroly oblastního inspektorátu České inspekce životního protřeí, 
která se v Zaječí uskutečnila 23. října a jejímž předmětem byla 
kanalizace pro veřejnou potřebu a funkčnoast ČOV bylo konsta-
továno, že vyustění původní dešťové kanalizace je kontaminováno 
odpadní vodou šedobílého a černého zbarvení a byly zde zjištěny 
šedobílé bakteriální nárůsty, svědčící o dlouhodobém vypouštění 
odpadních vod, a to jak do potoka, tak i do silničních příkopů, 
čímž dochází k velkému zásaku odpadních vod do půdy. Jedná 
se o porušení ustanovení § 8 vodního zákona. Obec je povinna 
neprodleně sjednat nápravu a zajistit veškerá opatření vedoucí 
k zamezení vypouštění odpadních vod do krajiny.
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Zprávy z činnosti Rady obce Zaječí za období čer-
ven – prosinec 2019

Usnesení č. 16/2019 ze zasedání Rady obce Zaječí, konaného 
dne 17. 6. 2019
1/ Rada obce Zaječí schválila:
• cenovou nabídkou od spol. CEIBA, s. r. o., na nákup knihovního 
nábytku pro místní knihovnu
• část pozemku p. č. st. 593/7, o výměře 122,04 m2, vedený jako 
zastavěná plocha a nádvoří, v k. ú. Zaječí
• uzavřít pachtovní smlouvu na pozemky - pozemek p. č. 1846/5, 
vým. 697 m2, vedený jako orná půda, v k. ú. Zaječí a pozemek 
p. č. 1846/6, vým. 678 m2, vedený jako orná půda, v k. ú. Zaječí
• vydat souhlasné stanovisko k územnímu řízení na akci „Zaječí, 
Domky, přípojka NN, Urbánek 1030051042“
• uzavřít Dodatek č. 1 ke Smlouvě o souhlasu s realizací stavebního 
záměru na pozemku ve vlastnictví ČR – ÚZSVM SŘ 018/19 CH 
mezi ČR – ÚZSVM (Úřad) a Obcí Zaječí (stavebník) týkající se 
stavby „Rekonstrukce dešťové kanalizace ulice Hlavní, obce Zaječí“
• poskytnout finanční dar ZŠ Zaječí, ve výši 18 356,– Kč na do-
placení úhrady faktury za dopravu do Srbska a zpět v termínu od 
23. 5. 2019 do 26. 5. 2019
2/ Rada obce Zaječí zamítla:
• nabídku na realizaci centrálního chlazení v budově základní školy
3/ Rada obce Zaječí vzala na vědomí:
• zápis z 2.  jednání konkurzní komise pro konkurzní řízení na 
obsazení pracovního místa ředitele/ředitelky Základní školy Zaječí, 
okres Břeclav ze dne 17. 6. 2019
• informaci místostarosty o přípravě projektu na vybudování haly na 
pozemku p. č. 5065/87 pro potřeby pracovní skupiny při obci, která 
bude využívána jako sklad materiálů, sklad mechanizace a dílna
4/ Rada obce Zaječí jmenuje:
• s účinností od 1. 8. 2019 Mgr. Hanu Svobodovou na pracovní místo 
ředitelky ZŠ Zaječí, okres Břeclav
5/ Rada obce Zaječí rozhodla:
• o podání žádosti o dotaci na instalaci elektronické desky a aktua-
lizaci nových webových stránek obce prostřednictvím Mikroregionu 
Hustopečsko s 5% spoluúčastí obce
6/ Rada obce Zaječí odložila:
• rozhodnutí o cenové nabídce od spol. Cochtanovic, s. r. o., na 
doplnění zastřešení v areálu SK Zaječí

Usnesení č. 17/2019 ze zasedání Rady obce Zaječí, konaného 
dne 1. 7. 2019
1/ Rada obce Zaječí schválila:
• cenovou nabídkou od spol. SIGNEX KH Břeclav, s. r. o., na do-
dávku a montáž dopravních zrcadel na ul. Hlavní výjezdy z ulice 
Sadařská a Nádražní
• vyúčtování finanční dotace poskytnuté obcí Zaječí v roce 2019 
pro SK Zaječí z.s., na výdaje na činnost v celkové výši 60 000,– Kč
• poskytnout finanční odměnu v červencové výplatě pro ředitele 
ZŠ Zaječí Mgr. Jaromíra Harmáčka z důvodu odchodu do penze
2/ vzala na vědomí:
• ohlášení lokalit pro provoz převozné sušičky obilovin na území 
Jihomoravského kraje spol. AGRO 2000 s.r.o
3/ odložila:
• výběr dodavatele na doplnění zastřešení (okapy, svody, zalištování 
vč. dopravy a montáže) v areálu SK Zaječí do příštího jednání RO
4/ pověřila:
• radního pana Dušana Létala k jednání s Lesy ČR, s. p. (p. Ivo Ská-
cel) o zjištění zdravotního stavu lesních porostů ve vlastnictví obce
5/ rozhodla:
•  jednat s vlastníkem dešťové kanalizace na ulici Dlážděná spo-
lečností VaK Břeclav, a. s. o zajištění opravy kanalizační stoky 
podle projektové dokumentace zpracované společností TRASKO 
BVT, s. r. o., Vyškov

Usnesení č. 18/2019 ze zasedání Rady obce Zaječí, konaného 
dne 10. 7. 2019
1/ Rada obce Zaječí schválila:
• cenovou nabídkou na doplnění zastřešení v areálu SK Zaječí (okapy, 
svody, zalištování vč. dopravy a montáže)
• uzavřít Příkazní smlouvu na autorský dozor při realizaci stavby 

„Stavební úpravy sokolovny Zaječí – sál a související prostory“
• uzavřít nájemní smlouvu na hrobové místo č. 142 za cenu nájem-
ného 14,– Kč/m2/rok
• vydat souhlasné stanovisko spol. CEMEX Sand, k. s., Napajed-
la, k záměru plánované těžby nevýhradního ložiska štěrkopísků 
a k činnostem s tím souvisejícími v těžebním prostoru Zaječí IIC na 
pozemcích v k. ú. Zaječí p. č. 5048/16 a p. č. 5048/18, a to za účelem 
vydání územního rozhodnutí o využívání pozemků k těžbě a násled-
ně k vydání rozhodnutí o povolení dobývání na daných pozemcích
2/ Rada obce Zaječí zamítla:
• požadavek předsedy SK Zaječí z.s. pana Jiřího Valenty na čerpání 
finančních prostředků na vybudování oplocení fotbalového hřiště 
ze severní strany
3/ Rada obce Zaječí odložila:
• schválení uspořádání nových hrobových míst (urnové + kopané 
jednohroby, dvojhroby) na místním hřbitově do příštího zasedání 
RO, jehož součástí bude místní šetření v prostoru hřbitova
4/ Rada obce Zaječí pověřila:
• paní  starostku obce uzavřít Smlouvu o dílo se spol. Stavby 
RUFA, s. r. o., Velké Němčice na akci „Úpravu vjezdu do areálu 
Mateřské školy Zaječí“ - cenově nejvýhodnější nabídka
5/ Rada obce Zaječí rozhodla:
• realizovat prodloužení dešťové kanalizace na konci ulice Šak-
vická, a to ve spolupráci se stavební společností Půdy Brno, s. r. o. 
(p. Šustek), která realizuje výstavbu inženýrských sítí
• v případě zapůjčování stanových přístřešků a pivních setů musí 
být žádost podána minimálně se sedmidenním předstihem a musí 
být sdělen účel jejich využití.

Usnesení č. 19/2019 ze zasedání Rady obce Zaječí, konaného 
dne 29. 7. 2019
1/ Rada obce Zaječí schválila:
• vyúčtování finanční dotace poskytnuté obcí Zaječí v roce 2019 
pro Zaječské stárky a chasu, na výdaje spojené se zajištěním hudební 
produkce na Hody 2019, ve výši 50 000,– Kč
• cenovou nabídkou od spol. KAVYL, spol. s r. o., na likvidaci keřů 
podél cesty do Šakvic
• odkoupení dřevěného přístřešku s plechovou střechou (rozměr 
cca 15m x 4m) od spol. OMIFLEX, s. r. o.
2/ Rada obce Zaječí zamítla:
•  požadavek  na  vybudování  parkovacích  stání  na  pozemku 
p. č. 4855/144 ulice Nad Sklepy, pozemek není ve vlastnictví obce
3/ Rada obce Zaječí souhlasí:
• s užíváním veřejného prostranství na ulici Šakvická - pozemky 
p. č. 1871/23 a p. č. 1871/90 o rozloze 60 m2 a  to v  termínu od 
1. 8. 2019 do 31. 8. 2020 za celkovou cenu 2 376,– Kč
4/ Rada obce Zaječí pověřila:
• radního Petra Nechutu k prostudování předloženého materiálu 
společnosti ECO světlo o možnosti realizace rekonstrukce osvětlení 
v obci
5/ Rada obce Zaječí rozhodla:
• předložit celkové vyúčtování hodů 2019 do konce měsíce srpna 2019
• odpovědět společnosti ROSSO STEEL, že v současné době je 
připomínka bezpředmětná, jelikož v současné době neprobíhá řízení 
o územním plánu
• že vzhledem ke špatnému stavebně - technickému stavu vstupu do 
sklepa pana M., provést úpravu terénu nad sklepem až po zajištění 
opravy ostění a klenby nad vstupem do sklepa
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Usnesení č. 20/2019 ze zasedání Rady obce Zaječí, konaného 
dne 19. 8. 2019
1/ Rada obce Zaječí schválila:
• podání žádosti o zápis změny v údajích vedených v rejstříku škol 
a školských zařízení pro příspěvkovou organizaci Základní škola 
Zaječí, okres Břeclav, která se týká zápisu údajů o novém řediteli 
příspěvkové organizace Mgr. Vlastimilu Cymorkovi, který je sou-
časně statutárním orgánem příspěvkové organizace,
• dohodu o vážení zeminy mezi Obcí Zaječí a PROZAPO, a. s.
• přispět finanční částku ve výši 1 089,– Kč vč. DPH na úhradu 
nákladů oprav značení Moravských vinařských stezek v obci
2/ Rada obce Zaječí rozhodla:
• jednat o možnostech získání dotačních prostředků na stavbu cy-
klostezky a „Stavební úpravy sokolovny Zaječí – sál a související 
prostory“
3/ Rada obce Zaječí vzala na vědomí:
• informace Nadace Partnerství týkající se údržby značení Morav-
ských vinařských stezek v obci
• vyúčtování SK Zaječí z.s. v rámci akce Hody a Hodky Zaječí 2019
4/ Rada obce Zaječí jmenuje:
• s účinností od 1. 9. 2019 Mgr. Vlastimila Cymorka na pracovní 
místo ředitele ZŠ Zaječí, okres Břeclav
5/ Rada obce Zaječí ruší:
• usnesení RO č. 16/2019/10b o jmenování ředitelky ZŠ Zaječí, okres 
Břeclav s účinností od 1. 8. 2019
6/ Rada obce Zaječí ukládá:
• starostce obce Janě Hasilíkové, podat žádost o zápis změny v úda-
jích vedených v rejstříku škol a školských zařízení pro příspěvkovou 
organizaci Základní škola Zaječí, okres Břeclav Krajskému úřadu 
Jihomoravského kraje, odbor školství/MŠMT
7/ Rada obce Zaječí odložila:
• projednání Smlouvy o dílo na servis zařízení osazených na ČOV 
Zaječí do příštího zasedání RO
8/ Rada obce Zaječí pověřila:
• starostku obce k prověření  jiných možných nabídek na servis 
zařízení osazených na ČOV Zaječí u starostů v sousedních obcích
• místostarostu obce k jednání o možné změně dodavatele tisku 
Radničních listů
• místostarostu obce ke zpracování odpovědi na stížnost – reklamaci 
v souvislosti s realizací prací na překládce zařízení E.ON na ulici 
Pod Vodojemem
• místostarostu obce ke zpracování výkazu výměr pro výběr zhoto-
vitele na realizaci první části stavebních úprav na vybudování parko-
vacích stání na ulicích Školní, Požární, Vinařský kopec a Vinařská

Usnesení č. 21/2019 ze zasedání Rady obce Zaječí, konaného 
dne 2. 9. 2019
1/ Rada obce Zaječí schválila:
• uhradit faktury za dosud provedené práce v místní knihovně, a to 
fakturu č. 31/2019 ve výši 29 766,– Kč za elektroinstalaci a montáž 
svítidel a fakturu č. 2019005 ve výši 30 103,– Kč za stavební práce
• vyúčtování finanční dotace poskytnuté obcí Zaječí v roce 2019 
pro SK Zaječí – stolní tenis, na výdaje na činnost klubu stolního 
tenisu ve výši 20 000,– Kč
• uzavření Dodatku č. 2 ke smlouvě o dílo mezi Obcí Zaječí (objed-
natel) a TRASKO, a. s. (zhotovitel) na akci „Rekonstrukce dešťové 
kanalizace, ulice Hlavní, obec Zaječí“
• uzavření Dodatku č. 1 mezi Obcí Zaječí (objednatel, příkazce) 
a Viadesigne, s.  r. o.  (zhotovitel, příkazník) ke smlouvě o dílo 
a příkazní smlouvě na zpracování PD na akci „Zaječí- ul. Dlážděná, 
komunikace a chodník“
• provedení posouzení vlhkosti ze zjištěných hodnot a provedení 
návrhu sanačního opatření vnitřních prostor za cenu 4 000,– Kč 
bez DPH
• povolit výjimku – snížit počet žáků, průměr na třídu 14,33 žáků.
• úhradu zvýšených výdajů na vzdělávací činnost školy

• uhradit fakturu č. 30/2019 na částku ve výši 28 798,– Kč za montáž 
a materiál VO v obci Zaječí, ulice Pod Vodojemem
• přizvat k  jednání odbornou firmu, která dokáže prověřit, ze 
kterých nemovitostí  jsou splaškové vody vypouštěny do dešťové 
kanalizace v obci
2/ Rada obce Zaječí rozhodla:
•  vyzvat  vlastníky  stavebních  pozemků  na  ulici  Vinařská 
p. č. 3097/128 a p. č. 3097/129 k plnění ustanovení kupní smlouvy, 
týkající se termínu výstavby RD
3/ Rada obce Zaječí pověřila:
• starostku obce a místostarostu obce k jednání s Krajským úřadem 
JMK a SÚS JMK o návrhu změny směrového řešení křižovatky 
Hlavní – Dlážděná – Šakvická
• místostarostu obce k jednání se zástupci Římskokatolické farnosti 
v Zaječí o zajištění oprav havarijního stavu části říms a střechy
• starostku obce k jednání o zřízení společenství vlastníků bytového 
domu Požární 409.
4/ Rada obce Zaječí vzala na vědomí:
• zprávu JUDr. Petry Janouškové o celkovém finančním vyhodno-
cení letošních hodů
• odpověď Agentury K1, s. r. o. na žádost o sdělení důvodu nezískání 
dotace na akci „Stavební úpravy sokolovny Zaječí – sál a související 
prostory“
• Smlouvu pro stavbu „II/421 Zaječí“ mezi Obcí Zaječí a Správou 
a údržbou silnic Jihomoravského kraje, p. o.k
• předložený návrh na realizaci rampy u ZŠ
5/ Rada obce Zaječí odložila:
• rozhodnutí pojištění obecního majetku v budově č. p. 94 („sedmé 
nebe“) do příštího jednání RO

Usnesení č. 22/2019 ze zasedání Rady obce Zaječí, konaného 
dne 16. 9. 2019
1/ Rada obce Zaječí schválila:
• vyúčtování finanční dotace poskytnuté obcí Zaječí v roce 2019 
pro SK Zaječí z. s., na výdaje - zajištění pokrytí výdajů souvisejících 
s činností a provozem spolku – ubytování – soustředění přípravka 
ve výši 20 000,– Kč
• vyúčtování finanční dotace poskytnuté obcí Zaječí v roce 2019 
pro SK Zaječí z. s., na výdaje na činnost, v celkové výši 60 000,– Kč
2/ Rada obce Zaječí doporučila:
• v rámci stanovení místní úpravy dopravního značení umístit na ul. 
Vinařská na vhodném místě zpomalovací prahy včetně příslušných 
dopravních značek, poloha případného umístění zpomalovacích 
prahů bude konzultována s odbornou projekční firmou
• budoucí řešení objektu „Sedmého nebe“ projednat na příští pra-
covní poradě zastupitelstva
3/ Rada obce Zaječí rozhodla:
• zajistit opravu nátěru ocelových konstrukcí vývěsek a nátěr bří-
zolitové fasády obchodního centra. Úprava travnatých ploch včetně 
návrhu nových výsadeb a přístřešku u autobusové zastávky bude 
řešena v rámci rekonstrukce křižovatky Hlavní - Dlážděná
• poškozený nátěr objektu bývalé váhy za nádražím opravit ve 
spolupráci se společností „Barvou proti šedi“ podobně jako výmalba 
podchodu pod nádražím
• zajistit provedení celkové opravy střechy nákupního střediska
• vyhlásit požadavek na obsazení pracovního místa pro obsluhu 
sběrného dvora
• přizvat na příští zasedání  rady obce odborného projektanta 
k projednání možnosti vytvoření opatření na zajištění zachycování 
dešťových vod v obci
4/ Rada obce Zaječí vzala na vědomí:
• informace o připravovaném rozpočtu na r. 2020
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Usnesení č. 23/2019 ze zasedání Rady obce Zaječí, konaného 
dne 30. 9. 2019
1/ Rada obce Zaječí schválila:
• cenovou nabídku na opravu nátěrů ocelových konstrukcí vývěsek 
u obchodního centra
• změnu otevírací doby místní knihovny, a to pondělí od 16:15 do 
18:15 hod.
• uzavřít Smlouvu o podmínkách výstavby a užívání rodinného domu
• vydat souhlasné stanovisko ke stavebnímu záměru „Rekonstrukce 
RD - Sadařská 45, 691 05 Zaječí“ – změna stavby před dokončením
• provést stavební úpravy (probourání zdi) v ZŠ Zaječí vedle kera-
mické dílny na základě žádosti Spolku rodičů Zaječí
• zveřejnit Výzvu k podání nabídky na VZMR na stavbu „Udržovací 
práce – parkovací místa v obci – ul. Školní a ul. Požární“
2/ Rada obce Zaječí rozhodla:
• v souvislosti se žádostí VaK Břeclav o sdělení, že Obec Zaječí 
připravuje v roce 2020 rekonstrukci chodníků, včetně rekonstrukce 
dešťové kanalizace na ulici Hlavní, JMK – SÚS bude současně prová-
dět rekonstrukci komunikace II/421. V roce 2021 plánuje obec rekon-
strukci ulice Dlážděná (vybudování chodníků a opravu komunikace). 
Dále požaduje upozornit, že na ulici Domky je v havarijním stavu 
vodovodní řad, opakovaně je zde řešena havárie (i v současné době), 
taktéž doporučuje prověřit stav dešťové kanalizace v této lokalitě
• přizvat ředitele ZŠ a ředitelku MŠ Zaječí na příští  jednání RO 
k seznámení se s provozem školy a školky
• o provedení  lokálních oprav asfaltových povrchů v obci, cel-
kem 3 lokality - ulice Vinařská, Sadařská a spojovací komunikace 
u větrolamu v extravilánu obce ve směru na Šakvice podle návrhu 
místostarosty obce
3/ Rada obce Zaječí vzala na vědomí:
•  informace zaměstnance obce o dosavadním provozu a údržby 
areálu SK Zaječí, z.s.
• informace paní Silvany Karafiátové, vedoucí místní knihovny
• informace z jednání Mikroregionu Hustopečsko ze dne 25. 9. 2019
• informace týkající se terénních úprav lokality „Písečník“
• provozní řád zařízení nakládání s odpady - terénní úpravy lokality 

„Písečník“.
4/ Rada obce Zaječí zamítla:
• zveřejnit záměr pronajmout pozemek p. č. 3187/76, o výměře 148 
m2, vedený jako ostatní plocha, jiná plocha, v k. ú. Zaječí.
•
Usnesení č. 24/2019 ze zasedání Rady obce Zaječí, konaného 
dne 14. 10. 2019
1/ Rada obce Zaječí schválila:
• návrh financování prodloužení dešťové kanalizace na ulici Šakvická 
v délce cca 30 metrů z rozpočtu obce ve výši 93 680,– Kč bez DPH
2/ Rada obce Zaječí doporučila:
• vydat souhlasné stanovisko ke kácení vzrostlého stromu – smrk 
na pozemku p. č. 3282/1 v k. ú. Zaječí, náhradní výsadbu za od-
straněný strom navrhne technická a hospodářská komise na svém 
příštím jednání
3/ Rada obce Zaječí rozhodla:
• že vždy při rekonstrukci jednotlivých ulic v obci bude současně 
řešena oprava nebo modernizace veřejného osvětlení
• zadat opravu nátěrů ocelových konstrukcí vývěsek panu V. Zárubovi
• využít podklady z monitoringu dešťové kanalizace od č. p. 21 na 
ul. Školní až po Zaječí tok pro zpracování dokumentace pro rekon-
strukci této kanalizace
• provést kamerový průzkum rozsahu připojení nemovitostí na 
dešťovou kanalizaci na ulici Šakvická a blízké okolí
4/ Rada obce Zaječí pověřila:
• pana místostarostu obce Františka Dobeše k jednání s Bc. Tomá-
šem Pálkou o zpracování návrhu koncepční studie „Rekonstrukce 
budovy tělocvičny ZŠ Zaječí“ před zadáním projektové dokumentace
• paní starostku obce uzavřít Smlouvu o dílo s firmou David Svr-
ček - na akci „Udržovací práce – parkovací místa v obci – ul. Školní 

a ul. Požární“.
• paní starostku obce projednat požadavek občanů z ulice Dom-
ky s investorem stavby RD na ulici Domky na omezení dopravy 
materiálu na stavbu těžkými dopravními prostředky, obec zajistí 
průzkum případných kaveren v této lokalitě včetně kontroly stávající 
dešťové kanalizace
• paní starostku obce k jednání se společností CETIN o provedení 
kontroly stavebně -technického stavu sloupů vzdušného telefonního 
vedení
5/ Rada obce Zaječí jmenovala:
• 3 členy do školské rady za zřizovatele, pana Františka Dobeše, 
JUDr. Petru Janouškovou a paní Martinu Vejrostovou Veselou
6/ Rada obce Zaječí vyhodnotila:
• jako cenově nejvýhodnější nabídku na akci „Udržovací práce – 
parkovací místa v obci – ul. Školní a ul. Požární“ pana Davida Svrčka
7/ Rada obce Zaječí souhlasila:
• s umístěním parkovacího stání před nově budovanými bytovými 
domy z ulice Sadařská, které bude částečně zasahovat do obecního 
pozemku p. č. 4855/184. Nad parkovacím stáním bude na pozem-
cích investora (p. č. 4855/2, p. č. 1630) vybudován chodník na jeho 
vlastní náklady.
8/ Rada obce Zaječí vzala na vědomí:
• informace Ing. J. Švestky ze spol. VHS atelier, s. r. o., k možnosti 
vytvoření opatření na zajištění zachycování dešťových vod v obci
• informace ředitelky MŠ o provozu a požadavcích MŠ Zaječí pro 
školní rok 2019/2020
• informace ředitele ZŠ o provozu ZŠ Zaječí
• vyhodnocení monitoringu dešťové kanalizace od č. p. 21 na ul. 
Školní až po Zaječí tok od spol. TRASKO BVT, s. r. o.
• reakce na dopis pana Ing. J, M.A. pana P. O. týkající se vypouštění 
odpadních vod do stávající dešťové kanalizace na ulici Šakvická 
a v blízkém okolí
• zastavovací studii na pozemcích p. č. 4855/2, p. č. 1630 a p. č. st. 
697 ulice Sadařská/Školní (výstavba 3 bytových domů)

Usnesení č. 25/2019 ze zasedání Rady obce Zaječí, konaného 
dne 31. 10. 2019
1/ Rada obce Zaječí schválila:
• oslovit spol. KEEO4DESIGN, s. r. o., Brno, na architektonickou 
studii obecního domu v Zaječí, na pozemku p. č. st. 44/1
• uzavřít Dodatek č. 2 ke Smlouvě o dílo mezi Sdružení PLUS – 
RUFA a Obcí Zaječí na akci „Stavební úpravy sokolovny Zaječí – sál 
a související prostory“
• uzavřít pachtovní na pozemek p. č. 3282/26, o výměře 1 257 m2 
vedený jako zahrada, v k. ú. Zaječí
• znění kroniky obce Zaječí za rok 2015 a souhlasí s úhradou fi-
nanční odměny po provedení zápisu do kroniky obce do 31. 12. 2019
2/ Rada obce Zaječí rozhodla:
• vytvořit nové pracovní místo - Správce obecního majetku, který 
bude zajišťovat správu a zabezpečení provozu obecního majetku
3/ Rada obce Zaječí souhlasila:
• se změnou povrchu vozovky na ulici „Mladé vinohrady“ z asfal-
tového povrchu na betonovou zámkovou dlažbu
4/ Rada obce Zaječí vzala na vědomí:
• zápis České inspekce životního prostředí o kontrole kanalizace 
pro veřejnou potřebu a funkčnosti ČOV za období od 1. 1. 2019 do 
23. 10. 2019

Usnesení č. 26/2019 ze zasedání Rady obce Zaječí, konaného 
dne 18. 11. 2019
1/ Rada obce Zaječí schválila:
• ukončit Smlouvu o nájmu ze dne 24. 5. 2004 na část pozemku 
p. č. 5957 ke dni 31. 12. 2019
• uzavřít Smlouvu o dílo mezi Dechovou hudbou Zlaťanka z.s. 
a Obcí Zaječí na akci „Hody 2020“
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Z jednání zastupitelstva obce (ZO) konaného dne 
20. 6. 2019

ZO schválilo:
• prodat pozemek p. č. 3283/1 o výměře 335 m2 za 100,– Kč/m2 + 
21 % DPH s tím, že v kupní smlouvě bude uvedeno, že přes pozemek 
vede nefunkční vodovodní řad ve vlastnictví Vodovody a kanalizace 
Břeclav, a. s.
• prodat část pozemku p. č. 4855/202 o výměře cca 2 m2 za 100,– 
Kč/m2 + 21 % DPH s tím, geometrické zaměření si žadatel zajistí 
na vlastní náklady
• směnit část obecního pozemku p. č. 1712/4 o výměře cca 135 m2 
za pozemky p. č. 1710/1 o výměře 117 m2 a p. č. 1710/2 o výměře 52 
m2 bez finančního vyrovnání (a to bezúplatně) s tím, že geometrické 
zaměření si zajistí žadatelé na své vlastní náklady
• poskytnout zápůjčku Mysliveckému spolku Zaječí – Nové Mlýny 
ve výši 60 000,– Kč na opravu traktoru splatnou ve dvou splátkách, 
nejpozději do 31. 10. 2021
• poskytnout finanční dotaci Mysliveckému spolku Zaječí – Nové 
Mlýny pro rok 2019 do výše 45 000,– Kč na krmivo pro zvěř, na 
nákup bažantích slepic a kuřat a vybudování napajedel pro zvěř
• účetní závěrku obce Zaječí za rok 2018
• závěrečný účet obce za rok 2018 s vyjádřením souhlasu s celo-
ročním hospodařením obce bez výhrad

ZO vzalo na vědomí:
•  informaci projektanta k zamýšlené stavbě „Posklizňová linka 
v Zaječí - novostavba - pozemek p. č. 5080/8, p. č. 5080/7 a p. č. st. 
713, v k. ú. Zaječí“, o výsledku měření hluku a o provozu připra-
vované stavby
Z jednání zastupitelstva obce (ZO) konaného dne 19. 9. 2019
ZO schválilo:
• prodat část pozemku p. č. 4855/203 o výměře cca 1 m2 za 100 Kč/
m2 + 21 % DPH s tím, že geometrické zaměření si žadatelé zajistí 
na vlastní náklady
• schválilo zveřejnit záměr prodat část pozemku p. č. 5957 o výměře 
cca 15 m2 od 100,– Kč/m2 bez DPH
• zveřejnit záměr směnit část obecního pozemku p. č. 5013/91 o vý-
měře cca 58 m2 za část pozemku p. č. 5013/116 o výměře cca 58 m2 
bez finančního vyrovnání
• vydat souhlas se zcizením pozemku p. č. 5065/225 o výměře 678 m2
• uzavřít Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí návratné finanční 
výpomoci č. NFV 01/2019 mezi Obcí Zaječí a Základní školou Zaječí, 
okres Břeclav, ve výši 256 000 Kč
• pravidla pro udělování dotací z rozpočtu obce Zaječí s platností 
od 1. 1. 2020

• cenovou nabídku od pana Jiřího Štefky - Stolařství Zaječí na 
zhotovení podia (posezení) do místní knihovny
• projektovou dokumentaci pro ohlášení stavby na akci „Rekonstruk-
ce dešťové kanalizace ulice Školní, obce Zaječí“ od spol. TRASKO 
Projekce, s. r. o., Vyškov
• uzavřít Dodatek č. 648/B1/2019/2 ke Smlouvě o poskytnutí finanč-
ních prostředků z rozpočtu Státního fondu dopravní infrastruktury 
na rok 2019 – SFDI
2/ Rada obce Zaječí souhlasila:
• s povolením zvláštního užívání místní komunikace na akci „Re-
konstrukce dešťové kanalizace ulice Školní, obce Zaječí“ – TRASKO 
Projekce, s. r. o., Vyškov.
• s uzavřením Dohody o provedení práce na zajištění provozu na SKA
3/ Rada obce Zaječí rozhodla:
• zadat zpracování studie vedení cyklistické stezky z obce k roz-
hledně Maják
• svolat po zaměření tělocvičny jednání s projektantem koncepční 
studie Bc. Tomášem Pálkou, a to z důvodu upřesnění požadavků 
obce na rekonstrukci tělocvičny
• jednat o aktualizaci pojištění obecního majetku i nadále se stávající 
pojišťovnou – Česká pojišťovna, a.s
• nadále vydávat zaječský zpravodaj u společnosti PROFICUT.cz.
• zaslat výzvu ředitelům MŠ a ZŠ k zajištění třídění odpadu
• řešit ulici Dlážděnou částečně jako jednosměrnou komunikaci 
se zajištěním parkovacích ploch, cyklotrasy, chodníků, vzdušné 
vedení E.ON přeložit  jako kabelovou trasu, s možností prověření 
zřízení provozu obytné ulice. Po zpracování projekčního návrhu 
bude znovu projednáno v RO
4/ Rada obce Zaječí pověřila:
• místostarostu obce Františka Dobeše připravit podklady pro zadání 
studie vedení cyklistické stezky z obce k rozhledně Maják
5/ Rada obce Zaječí vzala na vědomí:
• návrh Rozpočtu obce na r. 2020 po jeho doplnění o navržené položky
6/ Rada obce Zaječí nesouhlasila:
• s uplatněním námitky společnosti DDK Bohemia, s. r. o. po lhůtě

Usnesení č. 27/2019 ze zasedání Rady obce Zaječí, konaného 
dne 3. 12. 2019
1/ Rada obce Zaječí schválila:
• zveřejnit záměr na pronájem nebytového prostoru v budově č. p. 
402 na ul. Školní, v k. ú. Zaječí
• vyúčtování finanční dotace poskytnuté obcí Zaječí v roce 2019 pro 

Myslivecký spolek Zaječí – Nové Mlýny, IČ: 697 05 623, se sídlem 
Úzká 177, 691 05 Zaječí na nákup bažantích slepic, na nákup bažantích 
kuřat, 2x na nákup pšenice a na nákup napáječek ve výši 45 000,– Kč
• snížit stočné za období 10/18-09/19 z důvodu havárie vodovodu
• uzavřít Dohodu o provedení práce na pracovní místo Správce 
sběrného dvoru, a to od 1. 1. 2020
• aktualizaci Vnitřní směrnice Obce Zaječí o poskytování darů 
a příspěvků
• plán inventur za rok 2019 k provedení řádné inventarizace majetku 
a závazků Obce Zaječí za rok 2019 včetně stanovených termínů
• ředitelce MŠ finanční odměnu za práci nad rámec jejích pracovních 
povinností za rok 2019
• finanční přesuny v rozpočtu MŠ 2019 z důvodu přečerpání položky 
511- opravy ŠJ
2/ Rada obce Zaječí zamítla:
• vyhovět žádostem o prominutí platby stočného za celé období 
10/18-09/19
3/ Rada obce Zaječí rozhodla:
• vyzvat společnost ADOS, Ing. Adolf Jebavý k podání nabídky 
na zpracování studie vedení cyklistické stezky z obce k rozhledně 
Maják včetně propojení na stávající zpevněnou komunikaci do Přítluk
• zadat vypracování dokumentace týkající se modernizace veřejného 
osvětlení v obci u společnosti Ekosvětlo, s. r. o.
• vydláždit „přestávkový dvůr“ zámkovou dlažbou šedé barvy a od-
stranit pinpongový stůl a řešit osvětlení rampy vzdušným vedením 
ze sloupu elektrického vedení u domu č. p. 315
• zakoupit vhodné cejchované podružné vodoměry v budovách ve 
vlastnictví obce, kde je více odběratelů pitné vody
4/ Rada obce Zaječí pověřila:
• starostku obce k zjištění firem zabývajících se sanací vlhkosti 
stěn pro vyhlášení výběrového řízení na odstranění vlhkosti stěn 
v ZŠ Zaječí
5/ Rada obce Zaječí souhlasí:
• s návrhem projektové dokumentace na akci „Zaječí – ul. Školní, 
bezbariérový přístup k ZŠ a zpevněné plochy“
6/ Rada obce Zaječí vzala na vědomí:
• zápis z jednání spol. ViaDesigne, s. r. o., Břeclav týkající se přípravy 
projektové dokumentace na akci „Zaječí – ul. Školní, bezbariérový 
přístup k ZŠ a zpevněné plochy“
7/ Rada obce Zaječí odložila:
• rozhodnutí provést sanační opatření proti vlhkosti v ZŠ Zaječí
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Spolek rodičů Zaječí

Za spolek rodičů Karin Novotná

V průběhu prázdnin zástupci Spolku rodičů Zaječí podpořili akce, 
jako Dětský den a Ukončení prázdnin, pořádané ve spolupráci s obcí 
a SK Zaječí.
Do nového školního roku jsme vstoupili plni energie a nových 
nápadů. Z technického fungování spolku jsme zřídili transparentní 
účet u Fio banky, kdy jsme umožnili rodičům dětí v MŠ platit kulturní 
příspěvky elektronicky. Tuto možnost využilo zhruba 75 % rodičů. 
Tímto krokem se zjednodušila práce učitelek v MŠ, kdy se tyto mohou 
věnovat své náplni, a ne finančním záležitostem s vybíráním obálek.
Z přebytků prostředků z loňského roku jsme zafinancovali a také 
uskutečnili hromadný nákup hygienických potřeb pro děti do MŠ. 
Zakoupena byla zhruba polovina potřeb, další nákup budeme reali-
zovat začátkem kalendářního roku, dle potřeby MŠ.
První akcí, na které se podíleli maminky a tatínci, byla Drakiáda, 
kterou jsme uspořádali v průběhu měsíce října. Počasí nám přálo, 
a tak se přes padesát dětí mohlo vydat se svými rodiči a prarodiči 
na dobrodružnou cestu plnou úkolů, na jejímž konci jsme se všichni 
odměnili něčím dobrým od maminek a mohli jsme pouštět draky, 
kteří tentokrát krásně lítali. Další plánovanou akcí byl vánoční jar-
mark spojený s rozsvěcením vánočního stromečku. Spolek rodičů 

se výborně zapojil do celkové přípravy, podíleli jsme se na samotné 
výzdobě, na prodeji svařáku a sladkostí ve stáncích i prodeji vánočních 
dekorací v tradičním velkém stanu. Počasí nám i tentokrát přálo, tak 
jsme již v chladnějším zimním počasí mohli oslavit společně s občany 
obce a ve spolupráci s dalšími spolky v obci začátek adventního 
času. Všem rodičů, prarodičům a přátelům našeho spolku děkujeme 
za pomoc, sponzorské dary ve formě vína, dobrot nebo vánočních 
dekorací a za podporu, kterou nám poskytují. Poslední aktivitou 
letošního kalendářního roku budou mikulášské balíčky pro MŠ, kdy 
se děti mohou těšit na drobnost, kterou jim předá Mikuláš s Čertem 
a Andělem v rámci mikulášského programu.
Do dalšího roku nás čekají další aktivity: výlet s MŠ; Karneval; 

Velikonoční jarmark; Ukliďme Česko; Den dětí; Ukončení prázdnin, 
navázání spolupráce se ZŠ, tvorba záhonů pro MŠ atd.
A tady si neodpustím trochu náboru. Potřebujeme pomoc dalších 
rodičů, nemůže tyto aktivity táhnout jen pár rodin. Děláme to pro 
naše děti, pro naši obec. Pojďte se zapojit, sledujte nás na FB, sledujte 
nástěnky, kontaktujte nás. Budeme rádi za každou pomocnou ruku.
Dle hesla, jaké si to uděláme, takové to budeme mít. Tak ať mají 
naše děti i my na co vzpomínat.

ZO pověřilo:
• starostku obce a místostarostu obce k jednání s JMK, odborem dopravy, ve věci změny projektu z důvodu eliminování bezpečnostních 
rizik spojených se současným návrhem rekonstrukce vozovky a vedení NN v oblasti křižovatky Hlavní – Dlážděná – Šakvická
• radu obce v případě dojednání možné změny v projektu uzavřít Smlouvu pro stavbu „II/421 Zaječí“ mezi Obcí Zaječí a Správou 
a údržbou silnic Jihomoravského kraje, příspěvkovou organizací kraje, která stanovuje postup při přípravě stavby, při výběru zhotovitele 
stavebních prací a realizací stavby
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Podzimní sezóna týmu mladších žáků TJ SK Zaječí

Ing. Jaroslav Macálka

Po několika  letech bylo obnoveno družstvo mladších žáků SK 
Zaječí v sestavě:
Jiří Šebesta, Ondřej Topinka, Jan Svoboda, Ondřej Osička, Robin 

Jeřábek, Daniel Darmovzal, Tobiáš Benada, Ondřej Leitner, Simon 
Herůfek, David Macálka, Tomáš Damborský, Vojtěch Škrobáček, 
Jakub Průdek a Tomáš Schäffer.
Dá se říct, že mladší žáci celkem 
zdárně zatím reprezentují zaječský 
žákovský fotbal.
V okresním přeboru, kde se  již 
započítávají výsledky, se mladší 
žáci umístili na pěkném 3. místě 
s bilancí 5 výher, 1 remíza a 3 prohry 
se skórem 31:31.
Naše družstvo se řadí v okrese 
k nejmladším, kdy za žáky hraje 
7 kluků narozených v roce 2009, 3 
kluci narození v roce 2008 a 4 kluci 
narození v roce 2007.
Na jarní část sezony se budeme 
snažit přes zimu připravit tak, aby-
chom nejen navázali na dosažené 
výsledky v podzimní části okresní 
soutěže, ale pokud možno se i zlep-
šili.
Dobrým testem zimní přípravy 
budou halové turnaje, které mladší 
žáci během zimního období absol-
vují. Mladší žáky SK Zaječí trénují 
trenéři ve složení: Jiří Šebesta, Petr 

Topinka a Jaroslav Macálka.
Za to, že nám fungují mladší žáci, chceme poděkovat našim spon-
zorům, Obci Zaječí, SK Zaječí a samozřejmě rodičům.
Současně chceme poděkovat rodičům a fanouškům mladších žáků 
za povzbuzování při zápasech a za vytváření výborné atmosféry.
Dětem přejeme příjemné prožití prázdnin, spoustu zážitků, odpo-

činku a po prázdninách se opět na ně těšíme.

MŠ Zaječí

Marta Reiterová, učitelka MŠ

Vážení spoluobčané, milí čtenáři, stále častěji se zamýšlíme nad 
tím, jak zajistit všestranný rozvoj vašich dětí v dnešním technickém 
světě, který se stále zdokonaluje a vyvíjí.
V našem Školním vzdělávacím programu je jedním cílem pomocí 
přirozených prožitkových a všestranných aktivit zajistit činnosti, 
které využívají dětské fantazie. Vést děti k sebevědomí, individualitě 
a sounáležitosti s ostatními, odvádět pozornost a zájem od nekva-
litního konzumního života.
Cítíme potřebu se vracet s dětmi k základům, začátkům činností, 
pohybovým aktivitám a fyzické zdatnosti. Manipulace s hmatatelnými 
předměty rozvíjí motoriku, zručnost, tvořivost a fantazii. Chceme 
s dětmi objevovat okolní svět pomocí hmatu, sluchu, zraku. Vzít 
do ruky kladívka, šroubováky, pilky, stavebnice, které podporují 
kreativitu a chuť něco tvořit.
V dnešním přetechnizovaném světě si někdo konečně uvědomil, že 
je potřeba dětem ukazovat díky polytechnické výchově jak získávat 
zájem o tyto technické obory lidské činnosti. My ji realizujeme ve 
vaší mateřince takto:
- vyčlenily  jsme prostor pro  tvořivou dílnu, která  je vybavena 
nářadím a materiálem
- postupně pořizujeme stavebnice k rozvoji  fantazie, kreativity 
a přirozené samostatné činnosti
- pedagogové se účastní seminářů k tématu polytechnická výchova 
v MŠ, které poskytují nové nápady, hry, pomůcky, zdroje a způsoby 
plánování
- realizujeme od letošního září projekt, Malá technická univerzita“. 
Za dětmi přijede proškolený lektor s tématickým programem. Proběhl 
již první, Stavitel města“ a čeká děti dalších pět- Malý architekt, 
Malý inženýr, Stavitel mostů, Malý vodohospodář a Malý projektant

- od ledna 2020 plánujeme s dětmi zážitkovou polytechniku mimo 
školu v Brně ve vzdělávacím centru, VIDA“-,Když kámen promluví“
- postupně si domlouváme zážitkové exkurze, které dětem umožní 
nahlédnout ve firmách do výrobních procesů jak se pracuje se dřevem, 
textilem, kovem, se zvířaty
- ve spolupráci se spolkem rodičů v Zaječí zrealizujeme na školní 
zahradě v jarních měsících záhonky, kde se budou děti seznamovat 
s pěstitelskými pracemi
Ředitelka školy hledá cesty,  jak zkvalitnit vzdělávání dětí  také 
pomocí projektů, které jsou financované z fondu EU. V současné 
době jsme zapojeni druhým rokem do projektu, MŠ ZAJEČÍ 63.“ 
Cílem projektu v naší MŠ je personální posílení našeho týmu o chůvu 
a projektové dny ve škole a mimo školu. Dále profesní růst pedago-
gů pomocí vzdělávání a sebevzdělávání v kurzech zaměřených na 
inkluzi a polytechnické vzdělávání.
V plánování na příští roky je cílem získat z dalších dotačních projektů 
finance na doplnění vybavenosti naší zahrady např.: výukový altán, 
tabule, vybudování polytechnického koutku, výsadbu rostlin, nové 
ohniště s lavičkami, suché zídky, pocitový chodník aj. Do mateřské 
školy chceme pro výuku dětí v oblasti informační a komunikační 
technologie získat dotace na interaktivní tabuli. Zde je naším cílem 
podpořit děti v rozvoji schopnosti ICT. Moderní interaktivní technolo-
gie v předškolním věku podporují přirozený vývoj paměti, logického 
myšlení, postřeh, koncentraci pozornosti a správného rozhodování, 
vzájemné spolupráce a tolerance, komunikační dovednosti, naslou-
chání a pomáhají např. : při osvojování základů cizích jazyků. Pro 
bezproblémové a spolehlivé fungování ICT technologií ve škole je 
nutností stabilní, dostupná a bezpečná síťová infrastruktura s do-
statečnou konektivitou, kterou máme již zajištěnou.
Věříme, že naše plány pochopíte a podpoříte, vždyť ty vaše děti 
budou jednou nezávislé a sebevědomé a nyní námi podané informace 
budou v budoucnu rozvíjet a prohlubovat.
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Podzimní sezóna týmů přípravek TJ Sokol Zaječí – 2019

Za trenéry: Josef Pokorný, Radek Osička

Novou sezónu jsme začali jako vždy tréninky od poloviny srpna 
a posléze prvním zápasem s Velkými Němčicemi poslední víkend 
prázdnin. Po něm jsme se zároveň rozloučili s prázdninami u táboráku, 
který na fotbalovém hřišti uspořádala obec Zaječí, SK Zaječí a Spolek 
rodičů Zaječí. Děti i rodiče si večer pěkně užily a opekly špekáčky.
Pak už jsme se vrhli do kolotoče tréninků a zápasů. Celkem jsme 

v podzimní sezóně absolvovali 9 zápasů s  týmy Velké Němčice, 
Březí, Velké Pavlovice, Vranovice/Ivaň, Křepice/Nikolčice, Bořetice/
Kobylí, Krumvíř/Klobouky, Novosedly, Pohořelice. Z uvedeného 
výčtu jde vidět, že poměrně velká část týmů je složena z více ves-
nic a tak můžeme být hrdí, že v Zaječí máme zatím dostatek dětí, 
které fotbal baví, a trenérů, kteří jim věnují svůj čas a někdy i nervy. 
Samozřejmě i k nám dojíždí několik dětí ze sousedních vesnic, kde 
se fotbal nehraje. Jsme ale za ně rádi, protože jsou to výborní hráči.
Tato sezóna byla pro přípravky docela obtížná, protože došlo k vý-
znamnému přesunu hráčů z mladší přípravky do starší přípravky 
a ze starší přípravky do mladších žáků kvůli jejich věku. Lépe se 
s touto změnou vypořádala starší přípravka, která má 10 hráčů a která 
s ostatními týmy držela krok. Mladší přípravka s 12 hráči nebyla 
tak úspěšná, ale přes zimu v tělocvičně jistě zapracuje na fyzičce 
a herních dovednostech, aby na jaře byla obtížnějším soupeřem.
U předpřípravky (děti 5 až 7 let) se zdálo, že bude málo dětí, ale 
na začátku školního roku se k nám naštěstí přidalo hodně nových 
hráčů. Teď v této skupině máme okolo 9 dětí, které už za sebou mají 
několik zápasů, ve kterých si nevedly špatně.
Závěrem patří velký dík trenérům (Radek Osička, Josef Králík, 

Josef Pokorný, Jaroslav Hlávka, Milan Cigánek) za jejich čas a práci 
s dětmi, vedení SK Zaječí za jejich práci, obci Zaječí a sponzorům 
za finanční podporu a rodičům za podporu a pomoc.

Stolní tenis v naší obci

Milan Hasilík

Období prázdnin znamenalo pro náš oddíl organizační přípravu 
do nadcházející sezóny. Vzhledem k možnosti postupu oddílu B do 
vyšší skupiny OP, jsme byli nuceni přeorganizovat členskou základnu, 
aby oddíly A, B i C měly stejný počet členů odpovídající kvalitě hry.
Pro naše nejmladší nadšence tohoto sportu opět pracuje kroužek 
stolního tenisu po vedením pana Ing. Jaroslava Osičky a pana Kamila 
Popovského. Jsem rád, že zájem z řad nejmladších o tento sport stále 
přetrvává. Při práci s našimi nejmladšími využíváme vybavení od-
dílu (stoly, síťky, míčky, nově zakoupené pálky pro žáky a trenažer, 
který si žáci velmi oblíbili).
Velmi nás překvapila velká účast žáků na Vánočním turnaji ve stolním 
tenisu v roce 2018, své děti přišli povzbudit v hojném počtu i rodiče. 
Touto formou jim děkuji, jak za jejich účast, tak i za sponzorské dary.

Věřím, že i letošní Vánoční turnaj pro žáky, který se bude konat 
20. 12. 2019 od 17:00 hodin v tělocvičně ZŠ, se odehraje se stejným 
odhodláním a nadšením. Jste všichni srdečně zváni.
Pro dospělé připravujeme tradiční Štěpánský turnaj ve stolním 
tenise, který proběhne 26. 12. 2019 od 9.00 hodin v tělocvičně ZŠ.
Závěrem děkuji všem sponzorům a zastupitelstvu obce za poskytnutí 
finanční dotace na podporu sportu v obci, vedení ZŠ Zaječí děkuji 
za pronájem tělocvičny pro hodiny stolního tenisu dětí i dospělých.
Naše účast na brigádách:
V dubnu jsme se zúčastnili akce Ukliďme Česko - ukliďme Zaječí 
a v srpnu jsme pomohli ZŠ v úklidu tělocvičny.
V závěru přeji svým svěřencům mnoho sportovních úspěchů a děkuji 
jim za jejich snahu a nadšení.
Za členy klubu přeji všem občanům krásné a šťastné svátky vánoční 
a do nového roku zdraví, štěstí a pohodu.
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Vánoční turnaj 2019 
Stolní tenis – děti.  
 
Pátek 20. 12. 2019 
v 17:00 hodin. 
 

Dovolujeme si pozvat hráčky a hráče z řad dětí, jejich rodiče a další 
fanoušky na tradiční dětský vánoční turnaj ve stolním tenisu. 

 
Sportovní klub Zaječí, oddíl stolního tenisu. 

Na Štěpána není pána, aneb Dnes neplatí papírové výkonnostní tabulky. 

 
Štěpánský turnaj 2019 ve čtyřhře - Stolní tenis Zaječí. 

Čtvrtek 26. 12. 2019 v 9:00 hodin – prezentace v 8:30 hodin. 
 

Dovolujeme si Vás pozvat na tradiční 
Štěpánský turnaj do Zaječí.  
Občerstvení, pivo, víno, káva, klobásek 
zajištěny. Zápisné 150,- Kč. 
Z organizačních důvodů prosím 
nahlaste svoji účast nejpozději do 
středy 18.12.2019. 
 

 
Sportovní klub Zaječí, oddíl stolního tenisu. 
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Tajemství knihovny

Mgr. Silvana Karafiátová

Letos slaví všechny veřejné knihovny významné jubileum, a to 
dokonce stoleté. Uběhlo již sto let od vyhlášení prvního knihovního 
zákona, který nařizoval všem obcím založit a financovat veřejnou 
knihovnu.
Naše obec na tuto tradici navazuje a významně nás podporuje. 

Letos získala dotaci na rekonstrukci vnitřních prostor knihovny 
a na nákup nových regálů. Díky dotaci z Jihomoravského kraje, jež 
kryla 50% všech nákladů, se v knihovně vyměnila stará světla za 
nová, vymalovalo se, vyměnila se podlaha a nakoupily se nové regály. 
Děkuji všem, kteří se na rekonstrukci podíleli, ať už stěhováním 
knih, různými opravami, nebo úklidem. V knihovně v současné 
době probíhá obalování knih a v příštím roce budeme mít posezení 
v dětském oddělení.
Chceme, aby knihovna byla místo, kde se lidé budou pravidelně 
setkávat, místo, kde se budou konat různé kulturní akce, besedy, 
čtení, vernisáže. Už nyní nás pravidelně navštěvují děti z MŠ Zaječí 
a ze ZŠ Zaječí. Během měsíce října všichni tvořili různé práce na 
téma Tajemství knihovny. Jelikož se soutěže zúčastnil velký počet 
žáků se zajímavými texty, nebylo jednoduché rozhodnout, kterou 
práci máme poslat do krajského kola. Nakonec však v prvním kole 

v literární kategorii zvítězila Natálie Macálková, v kategorii volné 
tvorby to byla Izabela Stojanova. Obě žákyně nechyběly na slavnost-
ním setkání autorů v brněnském Planetáriu, jež se konalo v sobotu 
30. listopadu.
V pondělí 23. 12. 
od 16.00 hodin je 
v Místní knihov-
ně naplánováno 
Vánoční zpívání 
u šálku čaje. Den 
před  Štědrým 
dnem  nám  děti 
zahrají na hudeb-
ní nástroje a také 
nám zazpívá dět-
ský pěvecký sbor 
Notička ze Zaječí, který byl založen 14. listopadu 2019. Do sboru 
chodí vybrané děti z prvního stupně. Do konce školního roku 2018 
existoval školní sbor, který byl vyučován jako nepovinný předmět. 
Po krátké pauze  jsme se rozhodli sbor obnovit a dát mu novou 
tvář. Tento „nový“ sbor však bude vyučován jako kroužek a bude 
reprezentovat nejen školu, obec, ale i vás - rodiče. Bez vaší podpory 
a spolupráce by veškerá práce byla marná. Děkuji.

„Tajemství knihovny“ - vítězná práce 1. kola 
literární soutěže

Natálie Macálková

Teď vám povím jeden pravdivý příběh. Věřte, nebo ne, ono se to 
doopravdy stalo a vám se to taky může stát.
Bylo sedmnáctého listopadu. Od rána pršelo, hromy burácely, vítr 
si pohrával s korunami stromů, div je nezlomil. Klasické podzimní 
počasí…Člověk by nevylezl z postele, kdyby nemusel. A zrovna dnes 
se mi opravdu nechce! Máme jet se školou na exkurzi do knihovny. 
Knihy mě vůbec nebaví! Jaký hlupák by si opravdu myslil, že existuje 
Růženka, či co to je. To si raději zahraju na počítači! – koluje mi 
hlavou po cestě autobusem. Cesta je zdlouhavá a nudná, ale pořád 
lepší než knihovna. Když přijedeme na místo, zdá se mi to pofidérní.
Malý domeček. „To je jako všechno?!“ zeptám se paní učitelky. Jako 
odpověď se mi dostaví káravý pohled. V onu chvíli se otevřou dveře 
a v nich se objeví shrbená babička s brýlemi a minimálně patnáct 
dioptrií. Její stříbrné dlouhé vlasy sepnuté v copu jí sahají po stehna. 
Určitě se mnoho let nestříhala – pomyslím si. Její vrásčitá tvář se 
na nás vřele usmívá. „Vítejte, děti, v naší knihovně!“ Nechápu, proč 
jsou z toho všichni tak nadšení. Co mi to dá do života? Nejspíš těch 
patnáct dioptrií. Ostatní se nadšeně hrnou dovnitř. Jdu jako poslední.
Když překročím práh knihovny, polije mě divný pocit. Tss, blbé 
knížky! Rozhodl jsem se, že na ně raději počkám u dveří. Rozhodně 
nebudu poslouchat nějakou starou bábu, co nadšeně mele o bezvý-
znamných listech papírů. Přijde mi, jako by se čas tisíckrát zpomalil. 
Vůbec to neubíhá! Únavou se opřu o cihlovou zeď, když se najednou 
místo opření dočkám tvrdé země.
Několikrát si promnu oči, abych se ujistil, že to, co vidím, je realita. 

Zřejmě jsem otevřel tajnou chodbu! Je tady tma jako v pytli, nejsem 
schopný vidět ani vlastní stín. Hrobové ticho naruší zvuk vrzání 
a vílího prachu, jako tomu bylo vždy v pohádkách, když se dělala 
kouzla. Stěny kolem mě jakoby zmizely z povrchu zemského a já, 
jako bych se ocitl v nekončícím tunelu, jsem padal a nemohl jsem se 
zastavit. Nešlo to! Kolem mě byla jen prázdnota a zvuky větru. Až 
tak rychle jsem padal. Neměl jsem absolutní ponětí o čase. Padal jsem 
minutu, dvě? Nebo pět hodin? Z transu mě probral ženský, příjemný 
hlas, který zněl jako med: „Petře, konečně se vidíme!“ Snažím se 
najít ženu, které patří ten hlas, avšak marně. „Jak se dostanu odtud 
pryč?!“ zoufale zvolám. Vtom tvrdě dopadnu do vysoké trávy. „Až 
nastane čas,“ znovu se ozve medový hlas. Zmateně se porozhlédnu.
Kde to jsem? Místo se mi zdá povědomé. Lesy, louka a chaloupka. 

„Copak, Péťo?“ opět ten hlas. „Ach, ne!“ vysoukám ze sebe. „A to 
je to, proč jsme tady. Jsme v knížce a dostaneš se zpátky, až splníš 
důležitý úkol.“ „Kdo vám to dovolil, okamžitě mě vraťte zpátky!“ 
naštvaně zařvu. Po tom, co jsem řekl, se stala věc, kvůli které jsem 
svého činu začal litovat.
Na tyrkysové obloze se stáhla mračna. Zahřmělo a zvedla se vich-
řice. Tráva pod vlivem vichřice mě bolestně mrskla. Do očí se mi 
vehnaly slzy. „Dobře, udělám, co budete chtít!“ V tu chvíli vše ustalo. 
A mračna vystřídalo sluníčko, jež mě příjemně pálilo po zádech. 
„My, pohádkové postavy, jsme opravdové. Žijeme akorát na druhé 
straně vašeho světa. Naší stvořitelé nás sem chodí navštěvovat. Umí 
se k nám dostat. Všechno je to v tajnosti. My si sice žijeme šťastně, 
ale čím je doba modernější, tím více uvadá čtení knih. Knihy jsou 
to, díky čemu žijeme. Když se nečtou, umíráme. Vidíš támhleten 
zámek? Tam se teď půjdeme podívat.“ pronese onen hlas. Nezmůžu 
se na nic jiného, než na udivený výraz. Nějakým způsobem se ocitnu 
v křišťálovém zámku. Kolem mě stojí všechny ty postavy, které 
jsem považoval za směšné a nereálné, od Sněhurky až po Harryho 
Pottera. Akorát jim chybí barva, a to doslova. Jsou černobílé, bez 
života. Všechno, co říkal hlas, je pravda. Do honosného sálu přiběhne 
princ: „Růženka umírá! Pomozte někdo!“ žalostně vykřikne. „Petře, 
můžeš ji zachránit, stačí si jen o ní přečíst knížku!“
Nikdy bych si nemyslel, že budu číst knížku o Růžence, abych jí 
zachránil život. Času je ale málo. „Udělám to! Zachráním ji!“ řeknu 
odhodlaně. V ruce se mi zjeví kniha. Podívám se na bezvládnou Rů-
ženku a začnu číst. Ze všech svých sil se snažím číst co nejrychleji. 
Nevnímám zvuky, čas. Jen já a popsané listy. „Je jí lépe! Vybarvuje 
se! Pokračuj!“ slyším rozmazaně. Hlava mi třeští, ruce se potí, ale 
pořád čtu. Při uvědomění, že jsem právě dočetl poslední stranu, mě 
polil blažený pocit. Nehledě na bolest hlavy, která mě sužovala, mi 
bylo krásně, nemá na to ani výhra ve videohře. „Děkuji ti, cizinče. 
Na důkaz mého vděku ti dávám svou symboliku.“ Zvednu hlavu 
a spatřím půvabnou princeznu, jež ve své dlani svírá voňavou růži…
„Petře! No tak…Vstávej!“ slyším známý hlas. Otevřu oči a zakřičím 
bolestí. „No, konečně! Nemohla jsem tě vzbudit! Mimochodem, proč 
máš v ruce růži?“ Celý zmatený se podívám na ruce a spatřím onu 
růži, kterou mi dávala Růženka. „Péťo, ty jsi celý zbledl, stalo se 
něco?“ zavalila mě otázkami spolužačka. „ Stejně bys mi to nevěřila,“ 
řeknu a jdu si sednout na své místo do autobusu. Na cestě domů už 
přemýšlím nad tím, jakou knížku si doma přečtu.
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Ze života naší školy

Mgr. Lenka Němetzová

V pondělí 2. září  jsme slavnostně zahájili školní rok 2019/2020 
pod taktovkou nového pana ředitele – Mgr. Vlastimila Cymorka. 
Ten mezi nás přivítal nové prvňáčky a symbolicky pasoval naše 
deváťáky, což jim mělo připomenout, že je letos čeká hodně práce 
a spousta důležitých rozhodnutí.
V září proběhlo podzimní kolo školního sběru starého papíru 
a hliníku. Celkem se podařilo shromáždit 4960 kg starého papíru 
a 140 kg hliníku. Jelo se i za kulturou, žáci 1. – 6. třídy navštívili 
Divadlo Polárka v Brně a zhlédli představení Vinnetou.
V říjnu vyjeli deváťáci spolu s třídní učitelkou Mgr. T. Gladkovovou 
a Mgr. M. Strmiskou na dvoudenní poznávací výlet do Prahy. Navštívili 
ty nejznámější pražské památky, svezli se metrem a zapálili svíčku 
u vily, ve které žil Karel Gott. Deváťáci také navštívili Úřad práce 
a Veletrh středních škol v Břeclavi. Za kulturou tentokrát vyrazili 
žáci 4., 5. a 6. třídy, v Divadle Polárka navštívili představení Homo 
zabijens. Poslední říjnový den jsme ve škole oslavili Halloween, přišli 
jsme do školy ve strašidelných maskách a deváťáci si pro mladší 
žáky nachystali spoustu zajímavých úkolů. Během dýňohraní na 1. 
stupni vznikla ve škole pěkná podzimní výzdoba nejen z dýní ale 
i z dalších přírodnin. V říjnu se uskutečnil přebor školy v přespolním 
běhu, kterého se účastnili všichni žáci 1. i 2. stupně. Trasa vedla 
polní cestou mezi vinohrady směrem k rozhledně Maják a zde jsou 
vítězové jednotlivých kategorií:

Kategorie 1
1. Adam Herkus, 2. Tina Osičková, 3. Linda Vlčková
Kategorie 2 – 3
chlapci: 1. Alexander Šenkýř, 2. Jakub Hlávka, 3. Tomáš Majerník 

dívky: 1. Viktorie Cigánková, 2. Lucie Talašová, 3. Klára Kochová
Kategorie 4 – 5
chlapci: 1. Martin Futroš, 2. Ondřej Osička, 3. Šimon Průdek, dívky: 

1. Hana Hlávková, 2. Marie Pokorná, 3. Nikola Králíková
Kategorie 6 – 7
chlapci: 1. Tomáš Schäffer, 2. Ondřej Leitner, 3. Jiří Šebesta, dívky: 

1. Aneta Barátová, 2. Kateřina Janoušková, 3. Jana Janečková
Kategorie 8 – 9
chlapci: 1. Samuel Štefka, 2. Marek Hrobař, 3. Miloš Mikulica dívky: 

1. Vanessa Robošová, 2. Klára Kmoníčková, 3. Monika Brandeiská

V listopadu vyrazili žáci 8. a 9.  třídy na Břeclavský fortel, kde 
prezentovali svou činnost významní zaměstnavatelé technických 
oborů v regionu. Ve 4. a 5. třídě proběhla pravidelná dopravní vý-
chova – teorie v lavici a praxe na hřišti v areálu MŠ. Pro žáky 1., 2. 
a 3. třídy si připravil přednášku na téma Bezpečná cesta do školy 
velitel Městské policie Mikulov Jiří Hamerník. Deváťáci navštívili 
Festival vzdělávání na brněnském výstavišti, kde si prošli desítky 
stánků středních škol a učilišť Jihomoravského kraje. Za kulturou 
jeli  tentokrát žáci 2. stupně. V břeclavském Kině Koruna zhlédli 
představení v anglickém jazyce.
Ve škole se stále něco děje, aktuální informace najdete vždy na 
webových stránkách školy www.zszajeci.cz.

Slavnost Slabikáře

Mgr. Alena Medková

Prvňáčci se naučili už 9 písmen, číst slabiky a jednoduchá slova 
a jsou na konci v učebnici Živá abeceda. To bylo dost důvodů pro-
to, aby dostali svou první knížku – SLABIKÁŘ. Slavnostně jim 
ji předal p. ředitel Cymorek s p. zástupkyní Němetzovou. Prvňáci 
ale nejdříve museli otevřít pět zámků, kterými byla zakletá prin-

cezna – četli písmena, slova a jednoduché věty, hledali obrázky 
a písmena a také počítali.K této slavnosti jim maminka Lindy 
Vlčkové upekla krásný a výborný dort a maminka Tiny Osičkové 
donesla dětské ovocné šampusy. Moc děkujeme.Slavnost se vyda-
řila a doufám, že se bude dětem ze Slabikáře dobře číst.

Literární soutěž Jižní Morava čte

Mgr. Milan Strmiska

Stejně jako minulý rok se i letos naši žáci zúčastnili literární 
soutěže Jižní Morava čte. A účast byla tento rok tak velká, až se 
v Moravské zemské knihovně v Brně divili, kde jsme vzali tolik 
účastníků (prý více než v Hodoníně). Na druhém stupni naší školy 
se do soutěže zapojili téměř všichni žáci a více než čtyřicet z nich 
nakonec své literární snažení dotáhlo do úspěšného konce a ode-
vzdalo soutěžní příspěvek na téma „Tajemství knihovny“. V li-
terární kategorii (povídka, báseň apod.) se vítězkou stala Natálie 
Macálková, která nás bude reprezentovat na velkém finále v Brně. 
První místo bez postupu dále získaly také Monika Brandeiská, 

Vendula Masařová a Kateřina Janoušková. O druhé místo se podě-
lili Miloš Mikulica a Denisa Studená a třetí příčku obsadil Ondřej 
Hassmann.V kategorii volné tvorby (literárně-výtvarné práce) 
zvítězila Izabela Stojanova, která se rovněž zúčastní brněnského 
finále. Izabela navíc v týmu s Terezou Přibylovou získala ve stejné 
kategorii i druhé místo.V pátek 8. listopadu proběhlo v místní 
knihovně autorské čtení nejlepších prací pro žáky druhého stupně 
a 30. listopadu, už po uzávěrce tohoto čísla Radničních listů, finá-
le v Brně. Jak si na něm Natka a Iza vedly, najdete na webu školu.

http://www.jiznimoravacte.cz/

Využívání notebooků a panelů ve výuce

Mgr. Vlastimil Cymorek - ředitel školy

Naše škola získala dotaci na zkvalitnění výuky v rámci Operačního programu Výzkum, vývoj a vzdělávání. 
První část dotace byla použita na nákup 20 notebooků a 3 panelů, které budou využívat žáci ve výuce.
Ti si jednak zdokonalí práci s těmito zařízeními, ale také se více zapojí do procesu vzdělávání. Používání 
ICT techniky ve výuce není v dnešní době nic neobvyklého a naši žáci tak budou držet krok s moderními 
trendy ve vzdělávání.
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Vinaři

Za Vinaře Zaječí Jaroslav Nosräti

V sobotu 2. 11. 2019 proběhl už šestý ročník Zaječských mladých 
vín. Přestože nám počasí nepřálo a souběžně s námi měli velkou 
akci i v nedalekých Bořeticích, přijelo přes šest set účastníků. Toto 
je na podzimní akci úctyhodné číslo. V počasí, do kterého se nikomu 
ráno nechtělo, vyrazili účastníci akce na ochutnávku mladých vín 
do 16 sklepů. I toto je úctyhodné číslo a narůstající počet zúčast-
něných sklepů vypovídá o zájmu o tuto akci nejenom návštěvníků, 
ale i vystavovatelů. Velice nás pořádající Vinaře Zaječí z.s. potěšilo, 
že jako důvod tak hojné návštěvy udávali účastníci dobrou úroveň 
našich vín. Líbil se také večerní program v jednotlivých sklepích, 
kde si mohl každý vybrat, v kterém sklepě večer zůstane a jakému 
hudebnímu žánru dá přednost. Také selské svačinky, které pro ně 
vinaři připravili, zmizely ze stolů rychle jako první sníh. Děkujeme 
tedy všem vinařům za dobrou akci a těšíme se na Otevřené sklepy 
v květnu příštího roku, kam srdečně zveme i všechny občany obce. 
Více informací najdete na webu www.vinarizajeci.cz.

Pozvánka na akce 2020:
Zaječské otevřené sklepy - 23. 5. 2020
Zaječská mladá vína 2020 - 31. 10. 2020

Hody a hodky

Stárci a chasa

Krojované hody patří k největším událostem v naší obci. 
Jako již tradičně se konaly první červencový víkend, což letos 
připadlo na 6. a 7. července.
Letos se prvním rokem konala volba stárků, kde se hlasováním 
zvolilo vedení hodů pro rok 2019. Prvním stárkem byl zvolen 
David Novák, který následně navrhl a nechal schválit chasou 
ostatní stárky. Následovaly tradiční pravidelné schůze, kde 
se tancovalo a zpívalo.
V květnu na zasedání zastupitelstva první stárek slavnostně 
podepsal Společné Memorandum chasy, obce a SK Zaječí. 
Tímto chceme poděkovat obci Zaječí i SK Zaječí za finanční 
příspěvek, spoluúčast a pomoc na přípravě a konání hodů 
2019. Velké díky patří také paní Janouškové, která s námi letos 
spolupracovala a pomáhala nám s organizací hodů.
Naše sbírka krojů se letošním rokem zase o něco rozrostla.
V pondělí 1. července jeli chlapci do lesa vybrat máju a poté 
vypukly přípravy placu, mašliček na sóla a hodové výzdoby. 
Letos chasu tvořilo 13 párů spolu se sklepníky.
Jelikož na pátek připadl státní svátek, mája se poprvé stavěla 
už ve čtvrtek. Po stavění následovala večerní zábava s živou 
hudbou.
První hodový den hrála k tanci a poslechu DH Zlaťanka. 

Krojovaný průvod vyšel od první stárky, Sabiny Létalové, 
k obecnímu úřadu pro převzetí hodového práva. Stárci do-
drželi všechny podmínky, hodové právo bylo předáno a nic 
nebránilo zahájení hodové zábavy. Sobota se těšila neobvykle 
velké návštěvnosti a společně jsme si první den hodů moc užili.
Stejně jako předchozí den, i v neděli se obcí rozezněly tóny 
hudby v podání DH Zlaťanky. Tentokrát se krojovaní sešli 
u druhé stárky, Denisy Kleinové, odkud pokračovali na hodový 
plac. Neděle bývá dnem, kdy přijíždí chasy z okolních obcí 
a ani letos tomu nebylo jinak. Jako každý rok se o půlnoci 
předaly hody starým stárkům, kteří se postarali o víno na 
oblíbené žufánkové sólo. Po dobu obou hodových dnů stálo 
počasí na naší straně.
Týden po hodech se konaly hodky za doprovodu DH Láca-
ranky. Až do poslední chvíle nám počasí moc nepřálo, ale 
nakonec se přeci jen umoudřilo a chasa se mohla sejít u třetí 
stárky Anety Řišicové. I přes nepříznivé počasí se hodky 
vydařily a tím jsme ukončili tradiční krojované hody 2019.
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PAYT (pay-as-you-throw) systém aneb, ZAPLAŤ, 
KOLIK VYHODÍŠ

Ing. Jana Krutáková, ředitelka, a. s. Hantály

V České republice probíhají zejména mezi starosty poměrně živé 
diskuze nad systémy odpadového hospodářství a jejich dopady na 
občany. Vedle „bonusového systému“, o kterém jsem psala v minulém 
čísle, se mluví také o systému PAYT, v jehož rámci by měl občan 
za odvoz svého směsného zbytkového komunálního odpadu platit 
různé částky, a to podle toho, kolik odpadu vyhodí.
I tento systém není úplně 100% a má své výhody i svá úskalí.
1. PAYT ZNAMENÁ ŘADU ZMĚN
Při zavedení systému PAYT musí být změněn systém odvozu odpadů:
- musí se provést identifikace odpadové nádoby, majitele a odvezeného 
množství a vše se musí následně tzv. spárovat. HANTÁLY již tuto 
identifikaci mají na nádobách s komunálním odpadem a s bioodpadem.
- Svozové firmy by pak měli odesílat faktury k úhradě přímo oby-
vatelům na základě smlouvy. Tedy ne obci! Tento postup přináší 
zvýšené náklady na provoz databází, vypisování složenek nebo 
platebních příkazů a zvýšené náklady na distribuci těchto příkazů. 
Občan či obec tak za složitější systém fakturace a plateb logicky 
musí připlatit.
- Může nastat situace, kdy majitelé nádob zpochybňují odvezené 
množství s tím, že oni toho vlastně ani tolik nevyhodili a někdo jim 
odpadovou nádobu doplnil apod. Znamená to tedy, že nádoby je třeba 
zabezpečit – uzamknout. Svozové firmy je při svozu odemykají, čím 
se prodlužuje doba na odbavení jedné nádoby. To rovněž přináší 
zvýšené náklady na obsluhu a celkové náklady na celý svoz odpadu 
a také zdržen při svozu.
2. RIZIKA ČERNÝCH SKLÁDEK
Občan, který se bude snažit snížit množství svého zbytkového 
odpadu, vše někam „odloží“., například:
- vznikají černé skládky
- občan pro svůj směsný odpad použije nádoby na separovaný sběr
- směsné odpady od občanů se však také mohou „vrátit“ do kamen,
- Další zkušenost, kterou si už obce vyzkoušely v mi-
nulosti, je vyšší naplněnost veřejných odpadových košů 
a sběrných nádob
3. VÝČET MOŽNÝCH TECHNICKÝCH RIZIK
Je třeba počítat i s možnými technickými riziky, které 
tento systém přináší:
- Kontejnery s objemem 1100 litrů na sídlištích – nejsou 
adresné, komu patří,
- Osazení čipu na nádobu -  je  třeba zajistit přesnost 
umístění a nastavení čipu na konkrétní adresu a občana. 
Náklady může zvýšit čtení čipu, zpracování a zasílání 
dat, údržba čipů a čtecího zařízení nebo osazení váhy na 
zvedacím zařízení nádob.
- Osazení váhy na svozovém vozidle se potýká s ne-
přesnostmi
- Vážení nádob/pytlů na místě svozu je rovněž proble-
matické
- Problémy se snímáním dat u kovových nádob. Čipy 
na kovových nádobách musí být odstíněny speciální 
podložkou a jejich načítání vždy bude problematické.
- Technické a provozní problémy na svozovém vozidle. 
Jde zejména o nutnost pořizovat automatické vyklápěče 
na svozovém autě, které jsou významně dražší.
- Další zvýšení nároků na péči o přidanou technickou 
vybavenost vozidla, jeho opravy, spolehlivost váhy, ka-
librace.
- Nutné striktní oddělení svozu očipovaných a neoči-
povaných nádob

 
VÝHODY A NEVÝHODY PAYT systému
Uvedené argumenty svědčí o tom, že není vyvážený 

poměr výhod a nevýhod PAYT systémů.
Obce potřebují nákladově nenáročné a stabilní systémy svozu 
a fakturace.
Každá obec samozřejmě může tyto systémy zavést  již v rámci 
stávající legislativy zákona o odpadech. Řada obcí, která tuto cestu 
zkusila, od ní v brzké době upustila pro řadu praktických provoz-
ních důvodů.

Vaše svozová společnost HANTÁLY, a. s. má zavedený tzv. pomě-
rový evidenční systém:
- nádoby jsou označeny čárovými kódy nebo QR kódy – známe 
adresu místa, kde byla nádoba vyprázdněna a čas vyprázdnění
- sledujeme naplněnost nádoby
- známe celkovou hmotnost svezeného odpadu v daný den z dané obce
- poměrovým systémem stanovíme množství odpadu svezeného 
v daný svozový den od dané nemovitosti
Tento systém jsme před lety srovnávali se systémem PAYT. Setkali 
jsme se s řadou výše popsaných nevýhod a proto jsme přešli na 
systém poměrový.
Podobný systém má i řada evropských zemí, kdy platí poplatek za 

likvidaci odpadů podle velikosti sběrové nádoby - 60l, 120 l, 240 l.

V současné době probíhá příprava novely zákona o odpadech, která 
se zásadním způsobem dotkne celého systému odpadového hospo-
dářství a tedy i občanů a poplatků za svoz a likvidaci odpadů. Proto 
bych obcím a vedením obcí doporučila, aby zůstali u stávajícího 
zavedeného systému a připravovali se na nová pravidla.
Vedení, a. s. Hantály, tyto nové trendy v odpadovém hospodářství 
sleduje a společnost je schopna rychle na změny reagovat. Průběžně 
tyto trendy a nové směry v odpadovém hospodářství projednáváme 
se starosty a s vedením jednotlivých obcí.

Jsme tedy připraveni! Zdroj: web ČAOH, HNTÁLY, a. s.

Město

Obec PAPÍR PLAST SKLO
TETRA‐
PACK

Celkem separ. 
odpadu na obč.

Hustopeče 34,13 kg 13,55 kg 19,52 kg 0,26 kg 67,5 kg
Podivín 25,93 kg 6,92 kg 11,05 kg 0,47 kg 44,4 kg
Velké Bílovice 25,18 kg 9,71 kg 31,17 kg 0,42 kg 66,5 kg
Velké Pavlovice 31,34 kg 13,44 kg 21,70 kg 0,60 kg 67,1 kg
Bořetice 33,44 kg 7,59 kg 22,64 kg 0,70 kg 64,4 kg
Bulhary 9,57 kg 3,76 kg 17,54 kg 0,55 kg 31,4 kg
Diváky 8,41 kg 6,56 kg 8,84 kg 0,00 kg 23,8 kg
Hlohovec 19,24 kg 10,96 kg 24,61 kg 0,46 kg 55,3 kg
Horní Bojanovice 14,07 kg 10,76 kg 17,01 kg 0,85 kg 42,7 kg
Kostice 15,52 kg 7,03 kg 11,96 kg 0,26 kg 34,8 kg
Kurdějov 12,40 kg 15,56 kg 16,96 kg 0,38 kg 45,3 kg
Lednice 18,14 kg 12,19 kg 16,84 kg 0,92 kg 48,1 kg
Milovice 11,99 kg 10,43 kg 17,45 kg 0,45 kg 40,3 kg
Moravský Žižkov 10,58 kg 11,45 kg 16,06 kg 0,78 kg 38,9 kg
Němčičky 23,02 kg 15,12 kg 23,95 kg 0,38 kg 62,5 kg
Nikolčice 21,64 kg 12,77 kg 12,52 kg 0,29 kg 47,2 kg
Přítluky 9,33 kg 4,86 kg 20,98 kg 0,27 kg 35,4 kg
Rakvice 13,59 kg 9,33 kg 17,45 kg 0,59 kg 41,0 kg
Starovice 20,68 kg 10,69 kg 16,00 kg 1,24 kg 48,6 kg
Starovičky 25,39 kg 15,34 kg 17,89 kg 0,38 kg 59,0 kg
Šakvice 11,65 kg 8,90 kg 17,02 kg 0,31 kg 37,9 kg
Tvrdonice 24,96 kg 9,36 kg 15,35 kg 0,41 kg 50,1 kg
Týnec 13,97 kg 10,30 kg 15,07 kg 0,00 kg 39,3 kg
Zaječí 15,71 kg 6,54 kg 15,50 kg 0,42 kg 38,2 kg

Množství odpadu na 1 občana
ROK 2018
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Společenská kronika

Životní jubileum:
Červenec:
Latýn František 75 let
Baláš Josef  70 let
Petrásek Ladislav  70 let
Vincencová Marta  70 let
Slámová Anna  70 let
Duchanová Věra  60 let

Srpen:
Hlávka Karel  80 let
Cvrčková Ludmila  80 let
Pálka Karel  65 let
Barvíková Marta  65 let
Kalivoda Miloš 65 let

Září:
Rožnovský Miroslav  90 let
Ulrich Bohumil 70 let
Kejdová Jana  70 let
Šlor Zdeněk  65 let
Hájek Jan  65 let
Hassmann Rudolf  60 let

Říjen:
Moučková Marie  90 let
Frýbert Jan  70 let
Havel Václav  60 let
Kučerková Věra 60 let

Listopad:
Kubová Božena 75 let
Dvořáková Marie  75 let
Polínek Vladislav  65 let

Narozené děti:
Lindner Sebastian
Halászová Alžběta
Zajíc Tadeáš
Buchtová Natálie
Lindnerová Elen
Zajíc Jakub
Lindnerová Tereza
Plotěný Richard

Rozloučili jsme se:
Žďárský Rostislav
Kuba Josef
Valenta Vladimír
Hlávková Jaroslava
Vojtěšek Jaroslav

Tabulka č. 1 Průměrné váhy komunálního a objemného odpadu na občana v letech 2016 - 2018

Komunální 
200301

Objemný 
200307

Komunální 
200301

Objemný 
200307

Komunální 
200301

Objemný 
200307

Město Hustopeče 162 kg 61 kg 157 kg 52 kg 166 kg 64 kg
Město Podivín 161 kg 38 kg 158 kg 27 kg 155 kg 39 kg
Město Valtice 212 kg 46 kg 218 kg 39 kg 215 kg 51 kg
Město Velké Bílovice 180 kg 70 kg 176 kg 50 kg 179 kg 75 kg
Město Velké Pavlovice 155 kg 101 kg 156 kg 71 kg 158 kg 92 kg
Obec Bořetice 230 kg 81 kg 250 kg 76 kg 236 kg 109 kg
Obec Bulhary 163 kg 44 kg 182 kg 42 kg 192 kg 56 kg
Obec Diváky 187 kg 0 kg 189 kg 0 kg 198 kg 0 kg
Obec Hlohovec 174 kg 52 kg 167 kg 44 kg 171 kg 65 kg
Obec Horní Bojanovice 186 kg 29 kg 190 kg 26 kg 201 kg 56 kg
Obec Kostice 175 kg 57 kg 169 kg 41 kg 156 kg 66 kg
Obec Kurdějov 137 kg 48 kg 138 kg 31 kg 177 kg 40 kg
Obec Lednice 166 kg 46 kg 152 kg 39 kg 152 kg 50 kg
Obec Milovice 194 kg 4 kg 194 kg 0 kg 209 kg 0 kg
Obec Moravský Žižkov 183 kg 30 kg 185 kg 19 kg 185 kg 37 kg
Obec Němčičky 219 kg 45 kg 233 kg 47 kg 226 kg 71 kg
Obec Nikolčice 175 kg 0 kg 174 kg 0 kg 180 kg 4 kg
Obec Přítluky 171 kg 68 kg 172 kg 50 kg 169 kg 91 kg
Obec Rakvice 180 kg 56 kg 170 kg 36 kg 173 kg 64 kg
Obec Starovice 133 kg 39 kg 135 kg 36 kg 140 kg 55 kg
Obec Starovičky 164 kg 25 kg 161 kg 17 kg 151 kg 35 kg
Obec Šakvice 174 kg 19 kg 177 kg 14 kg 185 kg 40 kg
Obec Tvrdonice 162 kg 74 kg 166 kg 47 kg 156 kg 84 kg
Obec Týnec 176 kg 36 kg 188 kg 20 kg 185 kg 32 kg
Obec Zaječí 205 kg 55 kg 209 kg 44 kg 210 kg 63 kg

Celkový průměr na občana  175 kg   50 kg  174 kg   55 kg  177 kg   63 kg 

Název obce/města
ROK 2016 ROK 2017 ROK 2018
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Jste starší 21 let a máte dítě ve věku 6-11 let?

Bydlíte blízko vinohradu či ovocného sadu?

Zúčastnili byste se rádi vědeckého v(zkumu?

Pokud je odpově� alespo� na

třetí otázku ANO, tak hledáme právě Vás.

Přihlaste se!

HLEDÁME ÚČASTNÍKY VÝZKUMU !

SPECIMEn

Zúčastněte se výzkumu na
RECETOXu 

Masarykovy univerzity

Více na: www.celspac.cz/specimen

Všichni účastníci studie získají drobný dárek a budou zařazeni do slosování 
o fitness náramky. 

Napište nám: celspac.specimen@recetox.muni.cz
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Street dance pro všechny aneb hledáte kroužek 
pro své děti?

Za celé TANEČNÍ STUDIO N.C.O.D. srdečně zve a těší se Lenka Žůrková

Máme otevřeno na 30 kroužků po celém Břeclavsku, Mikulovsku 
a Hodonínsku. Nemusíte děti nikam vozit, my jezdíme za Vámi. 

Ušetřený čas mohou děti využít zase o něco lépe než sezením v autě 
či autobuse. Výčet tréninků, kde všude taneční lekce probíhají, který 
den a v kolik hodin, naleznete na našich stránkách www.ncod.cz, 
který by měl být zcela úplný první týden v září.
Hodiny probíhají jednou týdně v pravidelný čas na stále stejném 
místě a navazují na sebe. Pokud však vynecháte nějakou lekci kvůli 
nemoci, nic se neděje, pomáháme dětem vše dohnat a neustálým 
opakováním choreografií se lehce chytí i ti, kteří nezačnou s kurzem 
od začátku hned v září. Nebude se dítě nudit? U nás rozhodně ne. 
Během školního roku si vyzkouší spoustu různých tanců a technik. 
STREET DANCE, na který se naše  taneční studio zaměřuje,  je 
totiž jen takový nadřazený pojem, jež pod sebou ukrývá nespočet 
zajímavých tanečních stylů. Z nejznámějších můžeme třeba jmenovat 
hip hop, dancehall, house, lockin, break dance a další, které si děti 
mají možnost všechny vyzkoušet během kurzů. Z těchto stylů dávají 
lektoři dohromady asi 3 minutové choreografie, které jsou složené 
z více písniček, díky čemuž se děti v žádném případě nestihnou 
nudit. Bojíte se, že si Vaše dítě nezvládne něco zapamatovat? Na to 
máme také řešení – lektoři každou skladbu zvlášť natáčejí na počítání 
a videa dáváme na náš web. Naši svěřenci pak tedy mohou trénovat 

a procvičovat také doma a samy napomáhat svému zlepšování.
Kurz máme rozdělen na dvě období – září až prosinec a leden až 

červen. Obě tato období jsou ukončena závěrečným projektem – vy-
stoupením pro rodiče a veřejnost, na kterém děti předvedou choreo-
grafie, jenž se zvládly v tomto krátkém čase naučit. Tanečky všech 
skupinek na sebe navazují a dávají tak něco přes hodinku dlouhý 

program. Nemusíte se však 
bát, že Vaše dítě zde bude 
muset trávit celý den, máme 
to vymyšleno tak, aby jste si 
děti na vystoupení přivezli, 
shlédli představení a hned 
si Vaše ratolesti zase odvezli 
domů. Termíny těchto závě-
rečných projektů  vystavu-
jeme hned v září na našich 
stránkách, tak aby si rodiče 
mohli tato dvě důležitá data 
zarezervovat ve svém diáři 
a nedošlo tak k tomu, že se 
dítě nebude moci představení 
účastnit a tím zkomplikovat 
práci  lektorům a ostatním 
dětem, jelikož věřte, že není 
pro děti nic horšího než se 
učit znovu a znovu, kde přes-
ně má stát, kam se hnout při 

které písničce,  tak aby vše  ladilo a dotvářelo  to správné kouzlo 
choreografii. Představení samozřejmě nejsou povinná a čím dříve 
je o tom lektor informován, tím méně problémů to způsobí.
Dětí, které navštěvují naše kurzy ve své obci či městě, se týkají 

ještě další vystoupení a to přímo v jejich místě bydliště. Pokud se 
tam pořádá nějaká akce (den dětí, ples či cokoliv) a organizátor nás 
osloví, rádi uvítáme zařazení našeho vystoupení do jejich programu, 
děti se pak snáze otrkají a zvykají si lépe na stres, což se jim bude 
hodit i celkově do života.
Některé z vás bude jistě zajímat i finanční stránka našich krouž-
ků. Vydaných peněz se u nás rozhodně nebojte. Pololetní školné je 
minimální, tak abychom uhradili pronájem prostor, cestovné, další 
poplatky s kurzy spojenými a nebyli na tom „tratní“. Po domluvě 
s lektorem lze pololetní školné ještě rozkouskovat na menší částky, 
klidně i na měsíce, tak aby to neohrozilo rodinný rozpočet. Věřte, 
že se vše rodičům snažíme ulehčit, už jen například kostýmy na 
závěrečná představení se snažíme poskládat z toho, co většina dětí 
najde doma v šatníku.

tel: 723 665 935, ncod@seznam.cz

„Přečtěte si kousek z mé duše“ aneb „tanec můžeš 
milovat nebo milovat nade vše“

Lenka Žůrková

Tanec – ten já miluji rozhodně nade vše!!! Cítím ho jako součást 
každého dne, každé minuty, každého okamžiku, tanec cítím úplně 
ve všem, i já jsem tanec… Jmenuji se Lenka Žůrková a už jako malá 
jsem chtěla vést taneční skupinu a rozšiřovat lásku k tanci a tanec jako 
takový rozesílat mezi další lidi, jako pochodeň energie, štěstí, emocí 
a všeho nepopsatelného, co při tancování cítím. Nechci si to kouzlo 
nechávat jen pro sebe. Proto dělám, to co dělám – vedu taneční studio. 
Kéž by si tohle mohla prožít i moje maminka, která vždycky chtěla 
tančit, ale tak nějak shodou okolností, možností a dalších aspektů jí 
to nevyšlo. Něco ze sebe my však předala a já jsem šťastná, že žiji 
její sen a ona ho žije skrze mě, se mnou, po mém boku, jako můj 
největší fanoušek a obdivovatel. Je to přece moje máma…
Původně jsem chtěla podat jen strohé informace o tom, že tu jsme, 
kde jsme a že k nám můžete hlásit své děti. Nic z  toho by však 

nevypovědělo nic o tom, kdo jsme, co cítíme, proč to děláme a že 
tanec opravdu milujeme, a už vůbec by to nevypovědělo o tom, jak 
vnímáme každého tanečníka, který nám projde pod rukama a kdo 
jsem vlastně já. Což se vám budu nyní snažit aspoň trochu přiblížit. 
Doufám, že můj článek stále čtete a vydržíte až do konce.
Přemýšleli jste někdy nad tím, co od kroužku pro své dítě očekává-
te? Už slovo kroužek je docela fádní v porovnání toho, co všechno 
může do života vašemu dítěti dát. Od těch úplně nejprimitivnějších 
požadavků jako je zaplnit dítěti čas, přes začlenit dítě do kolektivu, 
spojit pohyb a zábavu, hledání něčeho, u čeho vydrží delší dobu, 
postupujeme dál – k vývoji a rozvoji dítěte, nemám teď namysli 
pohybově, to je podle mě automatické, že něco takového od pohybo-
vého kroužku očekáváte, ale spíš ve smyslu lidském - umět pomoci 
druhým, nebýt sobeckým, umět bojovat za tým, vážit si druhých, 
jejich práce a nasazení, nalezení pevných lidských vztahů, které 
vydrží třeba i na do smrti? Ve zkratce řečeno „kroužek“, který ukáže 
dítěti, jak být lepším člověkem?
V prvním konceptu článku jsem měla nachystaný proslov o tom, 
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kde nás všude najdete, jak probíhají hodiny, jak organizujeme celý 
rok. To vše však najdete na našich stránkách nebo vám ráda vše 
zodpovím osobně, emailem či telefonicky. Nyní mi budete muset 
prostě věřit, že  to děláme tak,  jak nejlépe to umíme, dle našeho 
nejčistšího vědomí a svědomí. Ať už jde o vedení tréninků, výběru 
tance, natáčení videí pro děti, tak aby mohli trénovat i doma a samy 
tak napomáhat svému zlepšování. Pro děti na tréninku i mimo něj 
děláme opravdu maximum.
Pravidelnými tréninky jednou týdně to však u nás nekončí. Pokud 
se dítě zamiluje do tance natolik, že mu chce věnovat více času, píle 
a odhodlání, může navštěvovat naše soutěžní kurzy. Na soutěže jez-
díme moc rádi - nasávat tu úžasnou atmosféru, shlédnout novinky 
a nápady ostatních, odměnit je potleskem, podpořit je. Mrzí mne, že 
někteří stále vidí taneční skupiny jako konkurenční firmy, které mezi 
sebou bojují o vítězství. Takhle to opravdu není. Všichni tanečníci 
světa jsme jedna velká rodina, jejichž všechny členy spojuje tanec 
a to, co pro nás TANČIT znamená. Ano, mám radost, pokud zvítězí 
moji svěřenci, ale pro to, že vím, že tomu hodně obětovali a jsem 
šťastná, že to dotáhli až do konce, mohli si užít to cinknutí medailí 
o krk, vychutnat si tu třešinku na dortu. A? Současně je mi líto těch, 
které necháváme za sebou, že také nemohli zažít ten dokonalý pocit 
z úspěšně završeného soutěžního dne. Věřme, že příště to vyjde i jim.
Mohla bych vám tady vypisovat všechna naše skvělá umístění 
z různých soutěží, ale pro mě je  tou největší odměnou ta radost. 
Radost dětí, našich svěřenců, kamarádů, parťáků, radost celkově 
ze všech, i úplně z cizích lidí, ze kterých ten pocit sálá. Pocit štěstí, 
i smutku, jakýkoliv pocit, který zrovna jde skrz tanečníka ven i na 
„obyčejném“ tréninku. Následuje odplavení špatných emocí z těla 
pryč a načerpání energie nové. Ta energie, která se pak nese davem, 
přenáší se z jednoho na druhého, vykukuje z každého obličejíčku, 
jenž šel třeba zrovna kolem, a v neposlední řadě ze šťastných rodičů, 
jež se dmou pýchou nad výkonem svých dcer a synů…těm především 
patří mé velké díky, za všechno, co pro své děti dělají…protože 

někteří berou kroužek svého dítěte jen jako zaplácnutí volného času 
a, nedejbože, kolik peněz za to chceme, panebože. A přitom to není 
měsíčně ani tolik, kolik utratí za jednu návštěvu kavárny… a pak… 
jsou ti druzí, ti co berou koníček dětí za svůj, jsou nadšeni z každé 
pidiradostičky, z každého pidiúsměvu, který se jim vrací…těm by 
stálo za to, věnovat další pokračování tohoto příběhu, který vlastně 
ani příběhem být neměl. Původně jsem jen chtěla dát vědět rodičům 
a dětem, že máme otevřeny taneční kroužky, ale strohé nicneříka-
jící informace neseděli k tomu, co vlastně cítím, o čem vlastně ten 
„kroužek“ je. Je o lidech, o přátelství, o duši, pocitu, emocích, štěstí, 
ale i smutku, který můžete sdílet s ostatními, a o to je lehčí ho nést.
Ano, naši  tanečníci už byli několikrát první, druzí,  třetí, bram-
borový…patnáctí… já jsem však na ně pyšná po každé a to i na 
každém tréninku, jako by byli moji vlastní. Mnou každý školní rok 
deset měsíců nošení. Ten vztah, který si mezi sebou vypěstujeme, 
ten pocit, že mohou přijít za mnou úplně s čímkoliv a já zase za 
nimi, je k nezaplacení. A jak bolí to, když odchází někam dál, ať 
už na školu a tančit dále nebudou, či je to táhne tanečně dál? To, že 
už nebudou na tréninku zkrášlovat to kouzlo okamžiku? Někdo by 
mohl namítnout, však dojdou další tanečníci. Ano, další sice budou, 
snad, ale ne právě ten dotyčný. Každý je něčím jiný, každý je pro 
mě něčím výjimečný, každý ve mně probouzí něco jiného a dodává 
úplně jiný střípek do skládačky mého života.
Celou dobu hovořím o – našich, nás, my – kdo to MY vlastně je? 

V některých případech jsem myslela každého tanečníka, každého 
jednotlivce, který to MY tvoří. A hlavně je to každý z mých milo-
vaných lektorů, kterých si neuvěřitelně vážím za to, za to všechno, 
co pro tanec, děti a mě dělají. Co pro nás, mě znamenají.
Proto jsem, proto žiju…

Naše motto: „V tanci není dobrých či zlých – tanec můžeš milovat 
nebo milovat nade vše!“ ncod.cz

Hravé cvičení a gymnastika Zaječí

Martina a Jan Vejrostovi

Jsme na začátku a těší nás zájem rodičů a především dětí o naše 
cvičení tím více, protože si uvědomujeme, jak je správně vedený 
pohyb pro rozvoj dětí důležitý.
První myšlenkou bylo otevření cvičení pro maminky s dětmi 
a  jedné hodiny gymnastiky. Proč právě gymnastika? Pro rozvoj 
dětí je gymnastika velmi důležitá. Rozvíjí jejich základní pohybové 
schopnosti, jako je síla, vytrvalost, obratnost, rychlost, pocit jistoty 
a prostorová orientace, které jsou vždy vzájemné propojeny. Gym-
nastika přispívá k rozvoji koordinačních schopností,  funkčnímu 
rozvoji organismu, má velký vliv na ovládání pohybového aparátu 
i estetické působení každého jedince. Zároveň má své nezastupitelné 
místo při utváření návyků správného držení těla. Gymnastika je na-
víc ideálním pohybovým základem pro všechny další druhy sportů 
a vede k celoživotnímu zájmu o pohybovou aktivitu.
Nový školní rok byl pro nás dalším novým začátkem a to tím, že 

jsme založili spolek s názvem Hravé cvičení a gymnastika Zaječí 
z. s. Zaregistrovali jsme se pod křídla velké tělovýchovné asociace 
ČASPV, která všem našim členům zajišťuje mj i pojištění a nám 
trenérům novinky a školení v oblasti trénování. Poplatky spojené 
s tímto členstvím hradíme z rozpočtu našeho nově založeného spolku.
Co se vybavení a zázemí  týče, děkujeme vedení ZŠ Zaječí za 
poskytnutí pronájmu tělocvičny a nářadí. Aby naše cvičení bylo 
pro děti rozmanité, pořídili jsme již další pomůcky jako např. no-
vou teamgymovou trampolínu, airtrackovou žíněnku, gymbalony, 
obyčejné balony, padák a další. Do budoucna plánujeme postupně 
doplňovat další gymnastické nářadí.
Mimo gymnastiku jsme s novým školním rokem otevřeli  také 
hodiny Smíšených bojových umění. Ty mohou navštěvovat nejen 
děti (od 10let) ale i dospělí. Smíšená bojová umění je sport spojující 
různé techniky jiných bojových sportů a sebeobrany. Stejně jako 

gymnastika přispívá k rozvoji obratnosti, síly, rozvíjí psychomotoriku 
a vyžaduje velkou dávku disciplíny.
Hlavními trenéry Hravého cvičení a gymnastiky Zaječí jsou Jan 

Vejrosta (dříve reprezentant České republiky v gymnastice, v současné 
době se věnuje trénování sportovní gymnastiky a MMA) a Martina 
Vejrostová Veselá (trénování dětí v oblasti psychomototriky).
Naším cílem je vést děti ke sportu hravou formou, aby k němu 
získali kladný vztah a měli o něj celoživotní zájem. U menších 
a nejmenších obohacujeme cvičení o písničky a básničky, u větších 
zjišťujeme zájem o to, v čem se chtějí zdokonalovat a ukazujeme 
další pro ně dříve netušené možnosti. Ve cvičení klademe především 
důraz na perfektní zvládnutí základních gymnastických cviků, rozvoj 
obratnosti a motoriky, které jsou důležité nejen jako základ pro další 
sporty, ale i pro zdravý vývoj těla.
Těšíme se na vás na viděnou v Tělocvičně ZŠ Zaječí.



21

Myslivecký den pro děti z Mateřské školy v Zaječí 
v roce 2019

Jménem Mysliveckého spolku Zaječí-Nové Mlýny Petr Grmela ml.

Členové Mysliveckého spolku Zaječí-Nové Mlýny i letos připravili 
pro děti z Mateřské školy v Zaječí Myslivecký den. V pondělí 3. 6. 
přišly děti v doprovodu učitelek na mysliveckou chatu, kde na ně 
čekalo občerstvení. Dále je naši členové seznámili s úkolem a úlohou 
myslivce v přírodě. Se zájmem děti naslouchaly vyprávění o mysli-
vosti. Dále měly možnost si prohlédnout svět skrz optiku dalekohledů, 
prohlédnout si lovecké zbraně a vyzkoušet si střelbu ze vzduchovky. 
Obrazy s mysliveckou tématikou, které jsou ozdobou naší myslivecké 
chaty, byly využity k přednášce o zvěři a mysliveckém názvosloví. 
Děti se naučily znát čemu říká myslivec světlo, barva, běh, slech, 
větrník atd. Mimo jiné se děti seznámily i s postavami patronů lovu 
a myslivosti. S bohyní Dianou a svatým Hubertem. Nakonec byla 
dětem předvedena ukázka střelby z brokovnic na asfaltové terče a jako 
suvenýr si mohly domů odnést vystřelenou nábojnici. Myslíme, že 
se akce velmi vydařila, počasí přálo a spokojené výrazy ve tvářích 
dětí při jejich odchodu byly pro nás tou největší odměnou. Na setkání 
s dětmi se budeme velice těšit znovu za rok. Myslivosti Zdar!

O pytláctví

V tomto článku bych Vás chtěl seznámit s fenoménem pytláctví. 
Všichni jistě víte, jaký je význam toho slova a co je tedy činností 
pytláka. Já bych Vám chtěl osvětlit historii této činnosti, která ve 
společnosti přežila dodnes.
Pojem pytlák a pytláctví se táhne historií lidského pokolení jako 

červená nit. Původ slova pytlák je dle Českého slovníku naučného od 
slova pytel a přidáním přípony –ák na základě toho, že jde o člověka, 
který ulovenou kořist odnáší v pytli – proč asi? Odtud tedy původ 
slova. Poprvé se pojem pytláctví a také trest za tuto činnost začal 
objevovat v dobách, kdy člověk - jednotlivec začal vlastnit půdu a ve 
společnosti se začal rodit nový systém – feudalismus. S vlastnictvím 
půdy si člověk začal nárokovat všechno, co bylo s půdou spjato – tedy 
i zvěř a zvířata na ní žijící. Lov tedy začal být výsadou jednoho 
člověka – vlastníka a všichni ostatní byli z tohoto lovu vyloučeni. 
Důvod vzniku pytláctví byl tedy položen.
Lesy ale bývaly hluboké a zvěřina byla vítaným zdrojem masa do 

jídelníčků i těch nejobyčejnějších lidí bez majetků. Snad z těchto 
dob pochází rčení: „Krást a pytlačit na panským není hřích“. Jediný 
způsob lovu, který býval dovolen i nemajetným, bývala čižba – chy-
tání drobného ptactva do různých pastí. První snaha o regulaci toho 
kdo, kde a jak smí lovit pochází už z roku 950 n. l., kdy zakotvil 
právo lovit do tzv. Regálu český kníže Boleslav I. Nikdo dnes už asi 
neví kdy, nebo za jak dlouho po tomto zakotvení byl přistižen první 
člověk, který toto nařízení porušil a ulovenou zvěř si ponechal pro 
vlastní potřebu. Tresty za to bývaly až ukrutně přísné. Pytláctví bylo 
po celou dobu středověku na našem území považováno za hrdelní 

zločin, trestalo se smrtí. Ještě (jinak reformním) císařem Josefem II. 
(1741-1790) byl v roce 1786 vydán Lovecký řád, který umožňoval 
správci revíru zastřelit pytláka bez soudu – platil až do roku 1848(!). 
Podle středověkých Smolných knih byli pytláci nejčastěji trestáni 
věšením, pranýřováním, lámáním v kole nebo zašitím do čerstvé 
zvířecí kůže, aby byli posléze roztrháni smečkou vyhladovělých psů 
a podobně. V záznamech z těchto knih, uložených na hradě Buchlov, 
jsou popsány i tresty, kdy byl pytlák svlečen, nahý přivázán k jelenovi 
a jelen byl poté vypuštěn do volnosti v oblasti, kde byly trnité keře, 
kamenité cesty atd. Ještě z dob První republiky jsou známy příběhy, 
kdy docházelo k přestřelkám mezi hajnými a pytláky, které nezřídka 
končily smrtí nebo zmrzačením jednoho ze zúčastněných. Dnešní 
právní řád označuje pytláctví rovněž za trestný čin, ovšem tresty 
za něj jsou velmi mírné, ve srovnání s tím, co jste mohli číst před 
chvílí. Dnes je pytlák potrestán podle § 304 trestního zákoníku: Za 
pytláctví hrozí trest odnětí svobody až na dvě léta, zákazem činnosti 
nebo propadnutím věci nebo jiné majetkové hodnoty. Přísněji zákon 
trestá toho, kdo pytlačí jako člen organizované skupiny, získá tako-
vým činem pro sebe nebo pro jiného větší prospěch, nebo byla jeho 
úkolem ochrana přírody a krajiny (myslivecká stráž, lesní stráž) atd.
Dalo by se tedy říct, že pytláctví přežilo staletí, všechny režimy 

i všechny možné tresty za něj a patří také k jakémusi kulturnímu 
dědictví naší společnosti. Nebuďme však k pytláctví, páchanému 
ať na zvěři či rybách, lhostejní. Stále je to zločin jako každý jiný 
a měl by být spravedlivě potrestán. Proto když se s pytláctvím nebo 
s pytlákem setkáte, nebojte se Vaše zjištění oznámit. Není to udávání, 
ani žalování. Chráníte tím nejen přírodu, ale i sebe – jako součást 
kulturní společnosti.
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reklama:

Krásné Vánoce a do nového roku vše nejlepší přeje Jiří Vlček V-Group
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Hravé cvičení s dětmi

Summer dance - na kolejích

Cvičení s Martinou Vejrostovou Veselou

Summer dance - skupinová formace

VOX VINI
 

 

 

 

 

 

 

Z V E M E  V Á S  

 

N A

 

A D V E N T N Í  K O N C E R T

 

M U Ž S K É H O  P Ě V E C K É H O  S B O R U  Z  D O L N Í C H  B O J A N O V I C

výtěžek z koncertu bude věnován nadaci dobrý anděl

S O B O T A  2 1 . 1 2 . 2 0 1 9  V  1 7  H O D I N

V  K O S T E L E  S V . J A N A  KŘT I T E L E  V  Z A J EČ Í
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Výtisk je neprodejný a je bezplatně doručován občanům Zaječí. 
V elektronické podobě na www.zajeci.cz. Gra�cká úprava a tisk: Pro�cut.cz, vodak@pro�cut.cz, www.pro�cut.cz.

I takovéto zbytky meruněk jsou v dešťové kanalizaci Silniční příkop na dešťovou vodu plný fekálií

Noc kostelů

Mgr. Kristýna Dobešová Zimmermannová

Vážení občané, v příštím roce se můžeme znovu setkat, tentokrát již pojedenácté při tradiční Noci kostelů, která se tentokrát 
uskuteční v pátek 5. června od 18.00 hodin v kostele sv. Jana Křtitele. O připravovaném programu Vás budeme včas informovat 
na webových stránkách obce, prostřednictvím místního rozhlasu a na sociálních sítích. 

Štědrovečerní bohoslužba na oslavu narození Božího syna Ježíše Krista se bude konat 24. 12. od 19.15 hod.
Tříkrálová sbírka

Mgr. Kristýna Dobešová Zimmermannová

V sobotu 4. ledna 2020 budete nejen v ulicích, ale i u Vašich dveří opět potkávat skupinky kole-
dníků, jejichž prostřednictvím můžete finančně přispět lidem, kteří se ocitli v nepříznivé životní 
situaci. V minulém roce jste přispěli na pomoc potřebným rekordní částkou 27 067,– Kč a v celém 
regionu Břeclavsko pak opět rekordních 3 183 086,– Kč. Zveme všechny koledníčky, kteří by se 
chtěli zapojit, aby přišli v sobotu 4. ledna ve 12.45 k „Jednotě“. Bližši informace Vám poskytnu 
na telefonu 606 541 912, email: krista.z@volny.cz. Děkujeme, že pomáháte.


